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Popovodňové
poděkování

Když nás na konci prázdnin meteorolo-
gové informovali o tom, že i v září a říjnu
můžeme očekávat příjemné teploty a krásné
„babí léto“, určitě jsme čekali něco jiného než
déšť a povodně, které zasáhly velkou část celé
země. Klasik by možná řekl, že „tento způsob
léta zdá se mi poněkud nešťastný.“

Co však není nešťastné, ale naopak, je schop-
nost postavit se živlům a společně jim čelit.

Když jsme v červnu slavili 150. výročí no-
vohradských hasičů, shodli jsme se s panem
hejtmanem i dalšími hosty na tom, že hasiči
jsou taková nejbližší armáda, která v případě
ohrožení nečeká a okamžitě reaguje. Zářijové
události ukázaly, že tomu tak opravdu je.

K novohradským a údolským hasičům je
však nutno přidat i zaměstnankyně a zaměst-
nance Technických služeb města, kteří taktéž
okamžitě řešili přípravu na možné problémy
s vodou. Pročistili koše v kanalizaci, zajistili
písek a v průběhu dešťů pak třeba i opravovali
střechy a komíny.

Po nahlášení možných povodní jsme se
spojili s místními rybáři i správou Povodí Vl-
tavy ohledně Humenické přehrady. Tam, kde
to šlo, začalo upouštění vody…

Mgr. V. Hokr, starosta města

(pokračování uvnitř NZ)

Vzestup hladiny vody Humenické přehrady a
sobotní přelití, kdy naštěstí valící voda nezane-
chala větší škody

Rozlití říčky Stropnice u mostu v Údolí u N. Hradů při zářijových povodních

Poslední prázdninovou sobotu jsme se společně rozloučili
s létem na Jánské louce. Celodenní zábavu pro všechny věko-
vé kategorie potom završila hudební skupina Martin #$

! Tento anděl „přiletěl“ do Koželužny při výstavě textil-
ních obrazů Knoflíková písnička od paní Růženy Bílkové.
Nadšení návštěvníci vernisáže vyjadřovali uznání a odnáše-
li si plnou náruč radosti. Tato výstava je poslední v tomto
roce a potrvá do konce října. Nenechte si ji ujít, zvedne Vám
náladu. K.J.
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Zábavné atrakce pro děti při Loučení s prázdninami

Velké šachy a Člověče nezlob se, daly dětem
občas „zabrat“

Dechovkové setkání na novohradském náměstí v podání tří kapel včetně
známých Babouků

Tradiční šachový festival OPEN Nové Hrady 2024

Šití nahřívacích polštářků v tvůrčí dílně v rámci
Nakolického posvícení Barevný týden ve školce u Sluníček

FOTOOHLÉDNUTÍ
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Zápis z 68. schůze městské rady
ze dne 28.8.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 67. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 67. jednání rady města.

� 2. Pronájem - pacht – k.ú. Údolí u
Nových Hradů, Štiptoň, Nové Hrady,
Nakolice
Rada města schvaluje záměr pachtu země-
dělské půdy v k.ú. Údolí u Nových Hradů,
k.ú. Štiptoň, k.ú. Nové Hrady a k.ú. Nakoli-
ce (dle seznamu) a pověřuje tajemníka MěÚ
Nové Hrady zveřejněním na úřední desce
města.
(Rada projednala pachty zemědělské půdy,
ve vlastnictví města.)

� 3. Žádost o prodloužení nájemného –
OUTDOOR VYDRA s.r.o.
Rada města schvaluje záměr pronájmu části
pozemku parc. č. 664/1 cca o výměře
11 000 m2 v k.ú. Nové Hrady, na dobu urči-
tou pěti let a pověřuje tajemníka MěÚ Nové
Hrady zveřejněním na úřední desce města.
(Rada projednala žádost o prodloužení ná-
jemní smlouvy ve věci pronájmu části poze-
mku parc.č. KN 664/1, k.ú. Nové Hrady
o výměře cca 11.000 m2.)

� 4. Pronájem nebytových prostor čp. 45
– po zveřejnění
Rada města souhlasí s pronájmem nebyto-
vých prostor v přízemí domu č.p. 45, N. Hra-
dy společnosti Novohradsko-Doudlebsko, z.s.,
T. Sviny dle návrhu na dobu deseti let s tří-
měsíční výpovědní lhůtou a pověřuje TSM
přípravou nájemní smlouvy.
(Rada města projednala žádost společnosti
Novohradsko-Doudlebsko, z.s., T. Sviny
ve věci pronájmu nebytových (skladovací)
prostor v přízemí domu č.p. 45, Nové Hrady
o celkové ploše 50,3 m2 dle návrhu.)

� 5. Prodej nemovité věci – Šilerovec
– po zveřejnění
Rada města souhlasí s prodejem pozemků
parc. č. KN 744/1, 744/2 (dle GP), KN
750/6, 747/1 a 747/2 a stavby č.p. 98 stojící
na pozemku KN st. 127, vše v k.ú. Údolí
u NH paní Aleny P.P. a panu Danielovi P.,
Praha za částku 1.562.790 Kč a postupuje
návrh ke schválení zastupitelstvu města.
(Rada města projednala žádost paní Aleny
P.P. a pana Daniela P., Praha ve věci prode-
je pozemků parc. č. KN 744/1, 744/2 (dle
GP), KN 750/6, 747/1 a 747/2 a stavby č.p.
98 stojící na pozemku KN st. 127, vše v k.ú.
Údolí u NH.)

� 6. Výpověď smlouvy o zajištění
ubytování a bezplat. ubytování – JČK
Rada města bere na vědomí výpověď od Ji-
hočeského kraje, odd. krizového řízení ze
Smlouvy o zajištění ubytovací kapacity a
poskytnutí bezplatného ubytování.
(Rada obdržela od Jihočeského kraje, odd.
krizového řízení výpověď ze Smlouvy o za-
jištění ubytovací kapacity a poskytnutí bez-
platného ubytování z důvodu změny zákona
Lex Ukrajina.)

� 7. Poskytnutí dotace Jčk
– „Byty Český dům“
Rada města bere na vědomí oznámení o pos-
kytnutí dotace k zajištění projektu „Byty Čes-
ký dům“ ve výši 200.000 Kč a pověřuje starostu
podpisem Smlouvy o poskytnutí dotace.
(Rada obdržela od Jihočeského kraje, odd.
krizového řízení výpověď ze Smlouvy o za-
jištění ubytovací kapacity a poskytnutí bez-
platného ubytování z důvodu změny zákona
Lex Ukrajina.)

� 8. Zápis sociální komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Sociální komise Rady města Nové Hrady.
(Rada projednala zápis z jednání Sociální
komise rady města ze dne 19.08.2024 s do-
poručením pro radu.)

� 9. Zápis – Finanční komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Finanční komise Rady města Nových Hra-
dů konané dne 21.08.2024.
Rada města na základě zápisu z jednání So-
ciální komise rady města a současně na zá-
kladě doporučení od Finanční komise rady
města schvaluje poskytnutí finančního daru
pro Linku bezpečí, z.s. ve výši 8.000 Kč.
(Rada obdržela zápis z jednání Finanční ko-
mise ze dne 21.08.2024 ve věci posouzení a
hodnocení výběrového řízení na akci „Pro-
jektová dokumentace a inženýrská činnost
pro ZTV v lokalitě Jižní město – pod olejo-
vým rybníkem“. V rámci VŘ byly posuzo-
vány 3 nabídky. Finanční komise se dále
zabývala žádostí o finanční podporu – Lin-
ka bezpečí, z.s.)

� 10. Výběrové řízení na akci
„Projektová dokumentace a inženýrská
činnost pro ZTV v lokalitě Jižní město
– pod olejovým rybníkem“
Rada města schvaluje dodavatele společ-
nost INPROPRO s.r.o. (IČ: 25187911) na
akci: Projektová dokumentace a inženýrská
činnost pro ZTV v lokalitě Jižní město – pod
olejovým rybníkem a pověřuje starostu
podpisem smlouvy o dílo.
(Rada obdržela zápis z jednání finanční ko-
mise ve věci posouzení a hodnocení zadáva-
cího řízení na akci Projektová dokumentace a
inženýrská činnost pro ZTV v lokalitě Jižní
město – pod olejovým rybníkem. V rámci za-
dávacího řízení byly posuzovány nabídky,
které podaly 3 společnosti. Finanční komise
doporučuje radě města podepsat smlouvu se
společností INPROPRO s.r.o. (IČ: 25187911),
která podala nejvýhodnější nabídku s nabídko-
vou cenou 1.290.000 Kč bez DPH.)

� 11. Rozpočtové opatření č. 9/2024
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 9/2024.

(Rada obdržela od Ekonomického odboru
MěÚ Nové Hrady návrh rozpočtového opat-
ření č. 9/2024.)

� 12.  Dodatek č. 6
– DIMATEX CS, spol. s r.o.
Rada města schvaluje dodatek č. 6 ke Smlou-
vě o spolupráci se společností DIMATEX
CS, spol. s r.o. a pověřuje starostu podpisem
dodatku.
(Rada obdržela od společnosti DIMATEX
CS, spol. s r.o. Svárov návrh dodatku č. 6 ke
Smlouvě o spolupráci ze dne 13.01.2020.
Dodatek řeší cenu za každý umístěný kon-
tejner v katastru města, kdy město Nové
Hrady se zavazuje zaplatit 1.500 Kč + DPH
za každý kontejner.)

� 13. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 14. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probíhají-
cích správních řízení, ve kterých je město účast-
níkem řízení, a neměla k nim připomínky.)

� 15. Udělení souhlasu – Signistav
Rada města souhlasí s vedením objízdné
trasy akce Rekonstrukce sil III/15428 – Jí-
lovice.
(Rada projednala žádost fa. Signistav ve
věci udělení souhlasu s vedením objízdné
trasy, kdy dojde k uzavírce komunikace č.
III/15428 v rámci akce Rekonstrukce sil
III/15428 – Jílovice.)

� 16. Oznámení o zvýšení nájemného – SPÚ
Rada města bere na vědomí oznámení SPÚ,
Praha ve věci změny výše nájemného z nájem-
ní smlouvy č. 19N11/05 ze dne 16.03.2011.
(Rada projednala oznámení Státního poze-
mkového úřadu, Praha ve věci změny výše
nájemného z nájemní smlouvy č. 19N11/05
ze dne 16.03.2011 ve znění dodatku č. 1 ke
smlouvě ze dne 29.03.2023.)

� 17. Účelová dotace – Program
regenerace městských pam. rezervací
a měst. pam. zón na rok 2024
Rada města bere na vědomí Rozhodnutí Mi-
nisterstva kultury o poskytnutí dotace ze
státního rozpočtu Městu Nové Hrady Prog-
ramu regenerace městských památkových
rezervací a městských památkových zón na
rok 2024
(Rada projednala Rozhodnutí Ministerstva
kultury o poskytnutí dotace ze státního roz-
počtu Městu Nové Hrady Programu regene-
race městských památkových rezervací a
městských památkových zón na rok 2024.
Výše účelové dotace ze státního rozpočtu:
900.000 Kč.)

� 18. Ukončení daňové kontroly
– Finanční úřad pro Jčk
Rada města souhlasí s Oznámením o ukon-
čení daňové kontroly od Finančního úřadu
pro Jčk ze dne 21.08.2024.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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(Rada projednala Oznámení o ukončení da-
ňové kontroly od Finančního úřadu pro Jčk
ze dne 21.08.2024.)

� 19. Žádost o dotaci HZS Jčk
– Poskytnutí účelové neinvestiční dotace
Rada města schvaluje podání žádosti o pos-
kytnutí účelové neinvestiční dotace na výda-
je jednotky SDH Nové Hrady za období od
01.08.2023 do 31.07.2024 ve výši 155.472
Kč a pověřuje Investiční a majetkový odbor
MěÚ Nové Hrady podáním této žádosti.
(Rada obdržela od Investičního a majetkové-
ho odboru MěÚ Nové Hrady návrh žádosti
o poskytnutí účelové neinvestiční dotace za
SDH Nové Hrady v rámci výzvy Odborná
příprava, vybavení a opravy JSDH obcí za
období od 01.08.2023 do 31.07.2024 (výda-
je za zvýšení akceschopnosti, za uskutečně-
ný zásah). Poskytovatelem je Ministerstvo
vnitra – generální ředitelství Hasičského zá-
chranného sboru České republiky. Celková
požadovaná výše dotace odpovídající způ-
sobilým výdajům činí 155.472 Kč.)

Zápis z 69. schůze městské rady
ze dne 11.9.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 68. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 68. jednání rady města.
(Rada města provedla kontrolu usnesení
z 68. jednání rady města a neměla k nim při-
pomínky.)

� 2. Pronájem pozemku – parc. č. 101,
k.ú. Nové Hrady (po zveřejnění)
Rada města schvaluje pronájem pozemku
parc. č. KN 101, k.ú. Nové Hrady o ploše
398 m2 mž. Marii a Josefu Š., Nové Hrady
za částku 3,-Kč/m2/rok, na dobu pěti let s tří-
měsíční výpovědní lhůtou a pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy.
(Rada po zveřejnění projednala žádost mž.
Marie a Josefa Š., Nové Hrady o pronájem
pozemku parc. č. KN 101, k.ú. Nové Hrady
o ploše 398 m2 a souhlasila s podmínkami
pronájmu na období 5 let dle návrhu.)

� 3. Žádost o koupi pozemku
– Česká tábornická unie
Rada města bere na vědomí žádost o prodej
pozemku parc.č. KN 1562, k.ú. Nakolice a
postupuje Osadnímu výboru Nakolice, Vy-
šné, Obora k dalšímu projednání.
(Rada projednala žádost o koupi pozemku
parc.č. KN 1562, k.ú. Nakolice.)

� 4. Smlouva o nájmu prostor – pozemek
KN 1008/2, k.ú. Nové Hrady
Rada města schvaluje pronájem pozemku
parc. č. 1008/2, k.ú. Nové Hrady o ploše
6 m2 společností Alza.cz a.s., Praha za část-
ku 24.000 Kč/rok + DPH dle návrhu, na
dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhů-
tou a pověřuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada po zveřejnění projednala návrh smlou-
vy o nájmu prostor se společností Alza.cz
a.s., Praha ve věci pronájmu části pozemku
parc. č. 1008/2, k.ú. Nové Hrady o ploše
6 m2 za částku 24.000 Kč/rok + DPH dle
návrhu.)

� 5. Automobil Škoda Fabia
Rada města souhlasí s prodejem vozidla
Škoda Fabia za minimální částku 1.000 Kč
a pověřuje tajemníka zveřejněním na úřední
desce.
(Rada projednala vyřazení vozidla Škoda
Fabia, určené pro účely TSM Nových Hradů.
VIN:TMBJC16Y023587137. Rada města
souhlasila se záměrem zveřejnit prodej vo-
zidla za min. částku 1.000 Kč na úřední des-
ce po dobu minimálně 15ti dnů.)

� 6. Smlouva o zřízení služebnosti
– CETIN a.s.
Rada města schvaluje Smlouvu o zřízení
služebnosti ke stavbě VPIC N. Hrady (CB),
křiž. II/154, přel. SEK, za jednorázovou
úhradu ve výši 17.600 Kč bez DPH a pově-
řuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela společnosti CETIN a.s.,
Praha návrh smlouvy o zřízení služebnosti
po dokončení na stavby s názvem VPIC N.
Hrady (CB), křiž. II/154, přel. SEK.)

� 7. Termínovaný vklad – Komerční
banka a.s.
Rada města souhlasí s využitím termínova-
ných vkladů u Komerční banky a.s. ve výši
6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč) z prostřed-
ků fondu vodohospodářského majetku.
(Rada projednala aktuální výše úrokových
sazeb u termínovaných vkladů. Na základě
usnesení Zastupitelstva města Nových Hra-
dů č. 3.2 ze dne 21.08.2024 dojde k využití
volných finančních prostředků města for-
mou termínovaných tříměsíčních vkladů ve
výši 6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč) z pros-
tředků fondu vodohospodářského majetku
při Komerční bance, a.s. s úrokovou sazbou
3,25 % p.a.)

� 8. Revitalizace návsi v Údolí
– Ing. arch. Malý
Rada města bere na vědomí nabídku Ing.
arch. Jaroslava Malého na zpracování pro-
jektu pro povolení na I. etapu Revitalizace
návsi v Údolí u Nových Hradů a pověřuje
starostu zadáním vypsání výběrového řízení.
(Rada projednala nabídku Ing. arch. Jaro-
slava Malého na zpracování projektu pro
povolení na I. etapu Revitalizace návsi
v Údolí u Nových Hradů.)

� 9. Dodatek č. 1 (smlouva o dílo) –
Modernizace silnic III/15618 a
III/15616, průtah Nové Hrady
Rada města schvaluje Dodatek č.1 ke smlou-
vě se společností COLAS CZ a.s, Praha
ve věci akce Modernizace silnic III/15618 a

III/15616, průtah Nové Hrady a pověřuje
starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.1 ke
smlouvě se společností COLAS CZ a.s, Praha
ve věci akce Modernizace silnic III/15618 a
III/15616, průtah Nové Hrady. Dodatek řeší
zejména navýšení ceny díla o 630.864,07
Kč bez DPH dle soupisu víceprací odsou-
hlasených při realizaci díla.)

� 10. Výroční zpráva
– Hospicová péče sv. Kleofáše, o.p.s.
Rada města bere na vědomí Výroční zprávu
společnosti Hospicová péče sv. Kleofáše,
o.p.s. za rok 2023.
(Rada obdržela Výroční zprávu společnosti
Hospicová péče sv. Kleofáše, o.p.s. za rok
2023.)

� 11. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 12. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající správ-
ní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 13. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí se žádostí Projektové-
ho atelieru HF, České Budějovice ve věci
souhlasu se stavbou rodinného domu, s na-
pojením na vodovod, s napojením přepadu
z jímky dešťové vody a přečištěných splaš-
kových vod z domovní ČOV do rybníka na
pozemku p.č. 544, k.ú. Údolí u NH
Rada projednala žádost k udělení souhlasu
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.

� 14. Školská rada ZŠ Nové Hrady
Rada města bere na vědomí informaci z jed-
nání Školské rady ZŠ Nové Hrady a pověřu-
je starostu města dalším jednáním ve věci
návrhu nových členů školské rady zastupu-
jících zřizovatele.
Rada města děkuje členkám a členům škol-
ské rady za jejich aktivitu a práci ve školské
radě v průběhu celého tříletého období 2021
– 2024.
(Rada byla starostou města V. Hokrem a
radním M. Jarolímkem informována o jed-
nání školské rady dne 9.9.2024. Na tomto
jednání ředitel školy Mgr. K. Kříha informo-
val o zahájení školního roku, o počtu peda-
gogických i nepedagogických zaměstnanců
školy a realizaci projektu podpořeného
z MAS. Byla též projednávána otázka na-
stavení spotřebního koše, kterým je ze stra-
ny státu regulováno používání potravin pro
školní stravování a který musí školní jídelna
dodržovat. Jednalo se o posledním jednání
školské rady v tomto složení, neboť stávají-
cím členkám a členům končí tříletý volební
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mandát. Dle dohody s vedením školy budou
do konce října řešeny nominace do nové
školské rady ze strany rodičů a zaměstnanců
školy. Souběžně by mělo dojít k navržení
zástupců ve školské radě za zřizovatele.)

Zápis z 70. schůze městské rady
ze dne 16.9.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 69. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 69. jednání rady města.

� 2. Zápis finanční komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Finanční komise Rady města Nových Hra-
dů konané dne 16.09.2024.
(Rada obdržela zápis z jednání Finanční ko-
mise rady města ze dne 16.09.2024 ve věci
cenového marketingu k akci Workoutové a
dětské hřiště a cenového marketingu na akci
Záchrana kaple v Mýtinách s doporučením
pro radu.)

� 3. Výběrové řízení – cenový marketing
k akci „Záchrana kaple v Mýtinách“
Rada města schvaluje dodavatele veřejné
zakázky „Záchrana kaple v Mýtinách" spo-
lečnost VIDOX s.r.o., Český Krumlov (IČ:
25160168) a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada města projednala výběr dodavatele a
uzavření smlouvy o dílo na akci „Záchrana
kaple v Mýtinách". Na základě veřejné za-
kázky podala nejvýhodnější nabídku spo-
lečnost VIDOX s.r.o., Český Krumlov (IČ:
25160168) – 1.824.949,88 Kč s DPH.)

� 4. Výběrové řízení – cenový marketing
k akci „Workoutové a dětské hřiště“
Rada města schvaluje dodavatele veřejné
zakázky „Workoutové a dětské hřiště" spo-
lečnost Hřiště MATY, s.r.o., Brno (IČ:
24777510) a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada města projednala výběr dodavatele a
uzavření smlouvy o dílo na akci „Workou-
tové a dětské hřiště". Na základě veřejné
zakázky podala nejvýhodnější nabídku spo-
lečnost Hřiště MATY, s.r.o., Brno (IČ:
24777510) – 1.056.156 Kč s DPH.)

� 5. Zápis sociální komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Sociální komise Rady města Nové Hrady.
Rada města schvaluje přidělení bytu č. 24
v DPS Nové Hrady p. Jaroslavu K., Nové
Hrady.

(Rada projednala zápis z jednání Sociální
komise rady města ze dne 12.09.2024 s do-
poručením pro radu.)

ZÁPIS z 10. veřejného zasedání
Zastupitelstva Města Nové Hrady
konaného dne 21. srpna 2024

Přítomni:
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič,
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva,
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl
Omluveni:
Petr Michale, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska

Celkem bylo přítomno 12 členů.

Zapisovatelka:
Bc. Ilona Volfová – referentka městského úřdu.

Pan starosta zahájil zasedání, které se kona-
lo od 18:00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno 12 čle-
nů zastupitelstva, tj. nadpoloviční většina, a za-
stupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu včet-
ně materiálů byl zastupitelům zaslán.

Pan starosta se dotázal, zda má někdo další
návrh na doplnění bodu do programu jednání.

Nikdo nepodal návrh na doplnění programu.
Pan starosta nechal hlasovat o programu

jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení
2. Dispozice s majetkem
3. Rozpočtové změny
4. OZV o stanovení místního koeficientu

pro obec
5. Aktualizace Programu

regenerace MPZ Nové Hrady
6. Interpelace
7. Diskuse
8. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 11
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zde-
něk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Ham-
berger, Mgr. Vladimír Hokr, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing.
František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 0
V 18:03 se dostavil Mgr. Jarolímek. Pan

Jarolímek nehlasoval k navrženému programu
jednání.

Pan starosta navrhl složení návrhové komi-
se, a to: Ing. Zdeněk Dorschner, Mgr. Michal
Jarolímek, Ing. Ladislava Bártová

Návrhová komise byla schválena – 9 hlasy.
Předsedou komise byl zvolen Ing. Zdeněk Do-
rschner.

Hlasování:
Pro 9
Ivan Dorotovič, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 3

Ing. Ladislava Bártová, Ing. Zdeněk Dorschner,
Mgr. Michal Jarolímek
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su z 10. jednání zastupitelstva: Ing. František
Štangl, Ing. Pavel Hamberger.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zde-
něk Dorschner, Ladislav Duspiva, Mgr. Vladimír
Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Mar-
tina Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčí-
ková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 1
Ing. Pavel Hamberger.
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle ná-

vrhu. – 11 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení
Kontrolu usnesení z 9. jednání zastupitel-

stva ze dne 30.5.2024 přednesl přítomným
starosta města Mgr. Hokr.

K bodu 8.2 (Změny územního plánu) pan
starosta doplnil, že v brzké době proběhne jed-
nání s architektem.

Zastupitelstvo bere na vědomí kontrolu usne-
sení 9. zasedání zastupitelstva (30.05.2024). –
12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk
Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamber-
ger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Dispozice s majetkem

2.1 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene "Nové Hrady, K 829/83
– SNK"

Pan starosta uvedl, že rada obdržela od
společnosti EG.D, a.s., Brno návrh smlouvy
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene
na akci "Nové Hrady, K 829/83 - SNK".

Jedná se o pozemek, který propojuje červe-
né bytovky na Sídlišti míru k nové komunika-
ci směrem k Jižnímu městu.

Stavbou bude zatížen pozemek parc. č.
829/25 v k.ú. Nové Hrady.

Jednorázová úhrada činí 3.950 Kč.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu

č. CB-001030091011/002-ELSS o budoucí
smlouvě o zřízení věcného břemene na stav-
bu: Nové Hrady, K 829/83 - SNK za jedno-
rázovou úhradu ve výši 3.950 Kč bez DPH.
– 12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk
Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamber-
ger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 0
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2.2 Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení
služebnosti – "KN 779, k.ú. Vyšné"
(základnová stanice)

Pan starosta uvedl, že body 2.2 a 2.3 spolu
úzce souvisejí.

Jde o návrh společnosti SUPTel a.s. na
uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení
služebnosti č. 26059-JHVYS a návrh smlouvy
o zřízení služebnosti č. 26059-JHVYS.

Jedná se o lokalitu, která se nachází mezi
železničním přejezdem ve Vyšné směrem na
Oboru. Společnost zde má zájem pro svého
klienta vybudovat základnovou stanici (vysí-
lač), na které bude možné umístit zařízení
k připojení operátorů. Tím se pomůže vyřešit
problém s pokrytím signálu v této lokalitě.

Město společnosti Vantage Towers s.r.o.
deklarovalo součinnost, kdy je toto vnímáno
jako pozitivní věc. Společností bylo sděleno,
že tento vysílač bude sloužit pro více operáto-
rů a bude zde možné umístit vysílače i pro pos-
kytovatele internetu.

Město navrhovalo pronájem pozemků, spo-
lečnost preferovala uzavření smlouvy o budou-
cí smlouvě o zřízení služebnosti.

Jednorázová úplata činí 300.000 Kč a v na-
vazující části (bod 2.3) činí jednorázová úplata
5.000 Kč, kdy se jedná o přivedení elektrické sítě.

Finální upřesnění rozsahu bude zpracová-
no geometrickým plánem.

Společnost Vantage Towers s.r.o. se smlou-
vou zavazuje vybudovat základnovou stanici
pro provozování zařízení sítě elektronických
komunikací a stavbou bude zatížena část po-
zemku parc. č. 779 v k.ú. Vyšné.

Ing. Štangl uvedl, že mu úplata přijde ne-
dostatečná a smlouva je koncipovaná na dobu
neurčitou.

Dále Ing. Štangl uvedl, že město má srov-
nání, kdy v Byňově je takový stožár a úplata
zde je cca 30.000 Kč za rok. Tedy za dobu,
co zde vysílač stojí město získalo nepoměrně
vyšší částku z tohoto pronájmu. S ohledem na
komerční využití přesunuté na občany je tato
částka nedostačující.

Pan starosta odpověděl, že smlouva je sta-
novena na 20 let a poté má společnost zájem
tento pozemek odkoupit. Pan starosta doplnil,
že město mělo zájem vysílač v dané lokalitě již
dříve vybudovat, ale tato realizace je velice
nákladná. V tomto případě by celou akci fi-
nancovala společnost Vantage Towers s.r.o.
Navíc se jedná o pomoc pro občany v dané lo-
kalitě, kdy je současný signál nedostačující.
Osadní výbor taktéž podpořil tuto aktivitu.

Paní Kourková uvedla, že podobný vysílač má
umístěn na objektu svého podnikání, kde je hraze-
no měsíční nájemné. V posledních letech ale spo-
lečnosti upřednostňují odkup takovéto plochy.

Pan starosta odpověděl, že nyní by se schva-
lovala smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
služebnosti. Dále by se mohlo jednat o případ-
ném odkupu.

Pan Duspiva uvedl, že souhlasí s vybudo-
váním vysílače, kdy v dané lokalitě je nedosta-
čující signál. Domluva s Cetin (vlastní vysílač
v Byňově) o výměně antény, která je natočená
na Vyšnou, Nakolice a Oboru, není. Lidé, kteří

zde bydlí, nejsou schopni si zavolat. Prioritou
by mělo být vybudování vysílače v brzké
době, aby se tento problém vyřešil.

Pan starosta odpověděl, že k výstavbě se
vyjadřuje více orgánů, a proto nelze výstavbu
provést během půl roku.

Pan Duspiva odpověděl, že tomu rozumí,
ale zároveň by se mělo nějakým způsobem tla-
čit na firmu Cetin, aby tento problém na vysí-
lači v Byňově řešila.

Pan starosta odpověděl, že se město opako-
vaně pokoušelo toto řešit, ale dodavatel nemá
konkrétní osobu, která by byla partnerem
k dalšímu jednání.

Pan Duspiva odpověděl, že celá věc se musí
řešit přes telekomunikační úřad.

Pan starosta se dotázal zastupitelů, zda je
v dané věci nějaké jiné doporučení, nebo proti-
návrh.

Ing. Štangl zopakoval, že se mu úplata zdá
nízká. Dále Ing. Štangl uvedl, že protinávrh
navrhovat nebude, ale tento návrh nepodpoří.

Pan starosta uvedl, že město tuto akci vní-
malo jako prioritu a nechtělo jí zdržovat.

Ing. Bártová uvedla, že by celou věc ne-
zdržovala. Problém v dané lokalitě se řeší již
dlouho. Požadovaná částka by mohla být vyš-
ší, ale pokud by tuto akci mělo investovat měs-
to, tak by pořizovací náklady na výstavbu byly
mnohem vyšší. Jako priorita je zde vnímána
služba, která bude lidem v dané lokalitě pos-
kytnuta.

Bc. Plouhar uvedl, že souhlasí s návrhem
Ing. Bártové. V dané lokalitě je tato věc ne-
únosná a pokud tato výstavba vysílače v osadě
pomůže, tak by celou věc nezdržoval a neviděl
by uvedenou částku jako rozhodující prioritu.
Upřednostnil by nabízející se službu. V rámci
urychlení schválení celého procesu by podpo-
řil službu občanům a akceptoval navrhovanou
výši úplaty.

Ing. Dorschner uvedl, že je důležité vědět,
zda se tato služba bude týkat všech operátorů
nebo jen jednoho. Podle toho by se měla odví-
jet cena.

Jedná se o řídce osídlené území a ve smlou-
vě by mělo být uvedeno, že společnost dovolí i
ostatním pronajmout toto zařízení.

Pan starosta zopakoval, že společnost Sup-
tel uvádí, že zde mohou poskytovat služby
všichni tři operátoři + poskytovatelé internetu.

Pan Dorotovič uvedl, zda by nebylo lepší
toto schvalovat až v dalším zastupitelstvu, kdy
budou upřesněny podmínky, když celá věc se
bude realizována až během 2 až 3 let.

Ing. Bártová uvedla, že celá věc by se již
neměla zdržovat.

Pan starosta uvedl, že se schvaluje navržená
smlouva s danou jednorázovou úplatou, kdy
na této výši by měla být shoda. Dále je zapo-
třebí zohlednit, kolik lidí následně tuto službu
využije.

Pan tajemník doplnil informaci ohledně infor-
mace ve smlouvě, kdy základnová stanice bude
sloužit pro poskytovatele telefonních služeb.

Mgr. Jarolímek uvedl, že pokud je to takto
ve smlouvě uvedeno, je to dostačující a ná-
sledné další využití stožáru je v kompetenci
společnosti.

Pan starosta nechal hlasovat o návrhu usne-
sení tak, jak je navrhováno.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlou-
vu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti
č. 26059-JHVYS za jednorázovou úhradu ve
výši 300.000 Kč bez DPH. – 10 hlasy.

Hlasování:
Pro 10
Ing. Ladislava Bártová, Ing. Zdeněk Dorschner,
Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr.
Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Ko-
llmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 2
Ivan Dorotovič, Ing. František Štangl.

2.3 Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení
služebnosti "KN 779 a 805/2, k.ú. Vyšné"
(inženýrské sítě)

Jedná se o návrh smlouvy o budoucí
smlouvě o zřízení služebnosti č. JHVS_01 a č.
JHVS_01.

Společnost Vantage Towers s.r.o. se smlou-
vou zavazuje vybudovat elektrickou přípojku
a HDPE chráničku pro optické kabely vedoucí
k základnové stanici.

Pozemky dotčené služebností: část parc.
č.779 a část parc. č. 805/2, v k.ú. Vyšné.

Jednorázová úplata činí 5.000 Kč.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu

o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti č.
JHVYS_01 za jednorázovou úhradu ve výši
5.000 Kč bez DPH. – 10 hlasy.

Hlasování:
Pro 10
Ing. Ladislava Bártová, Ing. Zdeněk Dorschner,
Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr.
Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Ko-
llmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková.
Proti 0
Zdržel se 2
Ivan Dorotovič, Ing. František Štangl.

� 3. Rozpočtové změny

3.1 Rozpočtová opatření č. 6/2024,
č. 7/2024.

Pan starosta informoval o rozpočtových
opatřeních č. 6/2024 a č. 7/2024, která byla
schválena radou.

Zastupitelstvo bere na vědomí rozpočtová
opatření č.  6/2024 a č. 7/2024. – 12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk
Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamber-
ger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 0

3.2 Termínovaný vklad – Komerční banka a.s.
Pan starosta informoval zastupitele o opě-

tovné možnosti využití volných finančních
prostředků města Nové Hrady formou termí-
novaného vkladu.

S ohledem na probíhající investiční aktivi-
ty a projekty si město ponechá v rezervě
v rámci rozpočtu 9.000.000 Kč a na termíno-
vaný vklad se nyní uloží 6.000.000 Kč.

Rada města doporučuje schválit termí-
novaný vklad v celkové výši 6.000.000 Kč

INFORMACE Z RADNICE
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pokračování na str. 7
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z prostředků fondu vodohospodářského majet-
ku bankovní instituci, která nabídla aktuálně
nejvýhodnější úrokovou sazbu, a to je Ko-
merční banka, a.s.

Pan starosta uvedl, že současně uzavřený
termínovaný vklad končí 7.9.2024, proto může
být nový vklad uzavřen až po tomto datu.

S ohledem na nynější termín zastupitelstva
se bude schvalovat využití volných prostředků
u bankovního domu s tím, že v usnesení nebu-
de uvedena přesná výše úrokové sazby, neboť
tato výše se může do doby uzavření změnit.
Konkrétní výše úrokové sazby bude schválena
radou města.

Zastupitelstvo města schvaluje využití vol-
ných finančních prostředků města formou
termínovaných tříměsíčních vkladů ve výši
6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč) z prostředků
fondu vodohospodářského majetku. – 12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk
Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamber-
ger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl.

Proti 0
Zdržel se 0

� 4. OZV o stanovení místního koeficientu
pro obec
Pan starosta uvedl, že rada projednala ná-

vrh znění OZV o stanovení místního koefici-
entu pro obec.

Vzhledem k legislativním změnám je OZV
nutné vyhlásit ve Sbírce předpisů územních
samosprávních celků a některých správních
úřadů nejpozději do 1. října 2024.

Pan starosta uvedl, že materiál s důvodo-
vou zprávou byl zastupitelům zaslán a vysvět-
lil možné varianty s výší koeficientů.

Pan starosta uvedl, že rada se přiklání k va-
riantě č.1, tzn., udržet částku ve stejné výši nad
rámec toho, co zvýšil stát, a navrhuje stanove-
ní jednotného koeficientu 1,3 na území celého
města.

Tato varianta znamená, že město Nové
Hrady po státem provedené legislativní úpra-
vě (zdražení) nebude zvyšovat svým občanům
náklady a z pohledu městského rozpočtu vše
zůstane na úrovni příjmů z roku 2024. Varian-
ta je jednoduchá, srozumitelná a neodlišuje
katastrální území, nebo zvýhodnění některých
vlastníků pozemků.

Dále pan starosta uvedl, že obdržel e-mailovou
informaci od Bc. Vochosky, který navrhuje ji-
nou variantu, která by měla být odprezentová-
na Ing. Dorschnerem, nebo někým jiným, kdo
je k tomu pověřen.

Ing. Štangl uvedl, že s návrhem pana Bc.
Vochosky je obeznámen a s tímto návrhem by
měl zastupitele seznámit dle sdělení pana Vo-
chosky pan tajemník.

Pan tajemník uvedl, že jemu byl návrh va-
rianty doručen prostřednictvím e-mailu, má ho
k dispozici, ale zároveň byl pan Vochoska te-
lefonicky upozorněn na to, že z jeho pozice
není tajemník úřadu pověřená osoba, která by

podávala, nebo interpretovala protinávrhy.
Domluva s Bc. Vochoskou byla taková, že po-
věří další členy zastupitelstva k interpretaci to-
hoto návrhu.

Ing. Dorschner uvedl, že ve variantě Bc.
Vochosky jde o to, zda koeficient 1,5 nechat
pro podnikatele a tím získat navíc do rozpočtu
města 300.000 Kč.

Pan starosta doplnil, že návrh pana Vocho-
sky se týká zvýšení z navrhované varianty 1,3
na 1,5 pro vybrané stavby a jednotky sloužící
k podnikání, stavby pro rodinnou rekreaci a
stavby a jednotky garáží. V daném návrhu
(1,5) se počítá se ziskem 641 758 Kč navíc.
V návrhu, který navrhuje rada města (1,3), se
jedná o částku 328.000 Kč navíc.

Pan starosta uvedl, že se město snaží pod-
porovat podnikatele a nepřevádět na ně další
zátěž. Ve variantě (1,3) i tak město zůstává
v mírném zisku.

Ing. Štangl uvedl, že podnikatelé toto plati-
li i v letošním roce a nic by se nestalo, kdyby
toto platili i v roce následujícím. Neřeší se zde
násobky koeficientů, ale o navýšení desetin-
ných čísel a návrh Bc. Vochosky má dle jeho
názoru logiku. Podnikatelům by se nemělo
meziročně snižovat a 300.000 Kč do rozpočtu
není zanedbatelná částka.

Pan starosta uvedl, že nezpochybňuje ná-
vrh, který přinese 300.000 Kč do rozpočtu, ale
město nechce tuto povinnost přenášet na pod-
nikatele.

Pan starosta se dotázal, zda někdo podá
protinávrh.

Ing. Dorschner se dotazoval, o kolik peněz
méně získá město na sdílených daních.

Pan starosta odpověděl, že dle výpočtu Bc.
Vochosky je to cca o 5,3 - 5,5 %.

Pan Duspiva navrhoval nenavyšovat koefi-
cient podnikatelům, kteří mají trvalé bydliště,
nebo firmu v katastru města. Ostatním by tento
koeficient navýšil.

Mgr. Jarolímek uvedl, že město nemá žád-
nou možnost napřímo podpořit podnikatele, aniž
by se dostalo do situace, kdy porušuje zákon
nebo veřejnou soutěž. Navrhovanou variantou č.
1 se jedná o možnou podporu podnikatelů garan-
tovanou městem, bez ohledu na to, kde mají síd-
lo podnikání nebo jakou provozují činnost.

Ing. Štangl uvedl, že s podnikáním jsou
spojeny očekávané služby ze strany města a na
ty by mělo město finance mít. Návrh Bc. Vo-
chosky má logiku, koeficienty se nenavyšují
na trojnásobek nebo čtyřnásobek, jedná se
o desetinná čísla a pro podnikatele se nejedná
o velké navýšení.

Ing. Štangl uvedl, že žádá hlasovat o proti-
návrhu. Závěrem Ing. Štangl dodal, že doufal,
že si návrh Bc. Vochosky rada osvojí a dodá
ho na jednání jako návrh svůj.

Pan starosta odpověděl, že rada má návrh
jiný. Dále pan starosta přečetl obsah e-mailu
Bc. Vochosky a dotazoval se, kdo a jakou for-
mou podá protinávrh.

Ing. Dorschner uvedl, že varianta navýšení
koeficientu na 1,5 znamená pro podnikatele
navýšení o stokorunové položky a tím se pod-
nikatelům moc nepomůže. Jsou jiné pomoci
podnikatelům.

Pan starosta uvedl, že město se dlouhodobě
snaží podporovat místní podnikatele, a to růz-
nými formami: výhodnou cenou pozemků pro
podnikání, rozumnou výší nájmů nebytových

prostorů či pachtů pro zemědělce. Město též
podporuje podnikatele v oblasti cestovního ru-
chu. Pan starosta vyzval pana Dorschnera, aby
řekl konkrétní návrh na podporu podnikatelů, o
které by bylo možno diskutovat. Návrh na po-
nechání vyššího koeficientu by jistě podnikate-
le nepoložil, ale rada nenavyšování koeficientu
vnímá jako jasnou formu podnikatelů a nechce
na ně tuto zátěž přenášet.

Ing. Štangl načetl protinávrh tak, jak ho za-
slal Bc. Vochoska, tj. ve verzi kdy se vedle
jednotného koeficientu 1,3 pro vybrané stavby
a jednotky sloužící k podnikání, stavby pro ro-
dinnou rekreaci, stavby a jednotky garáží sta-
novuje koeficient 1,5.

Pan starosta nechal hlasovat o tomto proti-
návrhu.

Hlasování:
Pro 4
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. František Štangl.
Proti 5
Ing. Ladislava Bártová, Ing. Pavel Hamberger, Jan
Kollmann, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková.
Zdržel se 3
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Martina Kourková.
Pan starosta konstatoval, že protinávrh ne-

byl přijat.
Pan starosta nechal hlasovat o návrhu

usnesení dle návrhu rady města.
Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-

vaznou vyhlášku, o stanovení místního koefi-
cientu pro obec dle návrhu rady města. –
8 hlasy.

Hlasování:
Pro 8
Ing. Ladislava Bártová, Ing. Pavel Hamberger,
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková.
Proti 0
Zdržel se 4
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. František Štangl.

� 5. Aktualizace Programu regenerace
MPZ Nové Hrady
Pan starosta uvedl, že rada města projedna-

la návrh aktualizace Programu regenerace
MPZ Nové Hrady, kdy byli oslovení vlastnící
nemovitostí spadající do městské památkové
zóny a byly prověřeny objekty města, kde ve
spolupráci se stavebním dozorem proběhlo je-
jich posouzení. Vznikl návrh, ve kterém je
uvedeno, co bude potřeba udělat a jaké k tomu
budou odhadované náklady.

V Programu regenerace MPZ Nové Hrady
se setkává pracovní skupina a pracovníci pa-
mátkového ústavu z hlediska postupu pláno-
vaných oprav a prací, kdy se veškeré práce
odvíjí dle aktuálního stavu financí v daném
roce, případně možných dotačních titulů.

Pan starosta informoval o opravách v mi-
nulém roce, kdy se částečně řešila oprava stře-
chy na kovárně, kdy byla shoda, že v dalších
letech se bude v této aktivitě pokračovat. Tato
aktivita je finančně velmi náročná, proto měs-
to shánělo i jiné finanční prostředky na tuto
aktivitu, což se povedlo díky dotaci z MAS
Sdružení Růže.

INFORMACE Z RADNICE
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V letošním roce je plánována oprava fasá-
dy na budově čp. 43 a provádějí se sanace kro-
vů na dvou objektech v majetku města.

Pan starosta se zastupitelům omluvil za
drobou chybu v předloženém materiálu, kde
jsou u dvou objektů uvedeny nesprávně katas-
trální mapy. Tato chyba bude opravena a poté
bude Aktualizace programu regenerace MPZ
Nové Hrady odeslána na ministerstvo.

Ing. Štangl uvedl, že je dobře že se s tímto
plánem pracuje a je dobré, aby bylo těchto
památek do programu zařazeno co nejvíce.
Finanční prostředky na ministerstvu nejsou
bezedné a čím větší jsou požadavky, tím větší
jsou přiděleny prostředky. Ministerstvo kultu-
ry přispívá cca 10 % z daného požadavku.

Závěrem Ing. Štangl upozornil na chyby
v předloženém návrhu (které již zmiňoval pan
starosta) a uvedl, že po provedené opravě je
možné tento materiál odeslat na ministerstvo.

Pan starosta dále informoval o stavu měst-
ských hradeb, kdy se řeší přístupy k těmto
hradbám, dále hovořil o možných opravách a
součinnosti s majiteli pozemků, na kterých se
tyto hradby nacházejí.

Závěrem pan starosta uvedl, že s ohledem
na drobnou chybu je návrh načten v uprave-
ném znění.

Zastupitelstvo města schvaluje aktualizaci
Programu regenerace MPZ Nové Hrady v upra-
veném znění. – 12 hlasy.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zde-
něk Dorschner, Ladislav Duspiva, Mgr. Vladimír
Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se
Ing. Pavel Hamberger.

� 6. Interpelace
Nebyla podána interpelace.

� 7. Diskuze
Pan starosta sdělil, že v současné době pro-

bíhá ohlášený průzkum společnosti DIAMO,
s.p. v Nakolicích.

Pan starosta podal zastupitelům informace
ohledně plánovaného průtahu městem a kru-
hové křižovatky, kdy od 16.9 2024 proběhne
30denní uzavírka příjezdového kopce od ben-
zínové stanice ke křižovatce u Českého domu.

Pan starosta informoval o plánované schůz-
ce s PČR ohledně dopravního značení a se
společností GW Bus a.s., kde se bude jednat
o autobusové dopravě.

Současný návrh je koncipován tak, že ofi-
ciální uzavírka je na 30 dní, kdy budou existo-
vat náhradní trasy dopravy. První náhradní
trasa se týká automobilů nad 3,5 tuny, kdy do-
prava bude odkloněna přes kruhový objezd
směrem na Byňov, Jakuli, Fišerky, Vyšné a
zpět na Nové Hrady.

Pro automobily do 3,5 tuny, dopravní ob-
sluhy a autobusy bude objízdná trasa vedena
Údolským kopcem od autobusové zastávky
v Údolí směrem k radnici. Semafory budou ve

směru od Údolí těsně před bránou za
odbočkou na ulici Na vyhlídce, shora budou
umístěny na úrovni odbočky u paní Matourko-
vé. Auta budou stát v kopci, jak dolů, tak na-
horu. Auta, která vyjedou z Údolského kopce
na náměstí, budou mít přikázaný směr jíz-
dy doprava (objedou náměstí). Křižovatka
u Českého domu bude průjezdná. Autobuso-
vé nádraží se formálně přesune do Údolí na
hasičskou louku. Menšími autobusy budou
převáženi občané z autobusového nádraží v No-
vých Hradech, přejedou do Údolí na provizorní
nádraží a tam přestoupí do velkého autobusu,
který bude pokračovat klasickým způsobem
v další cestě.

Předpokládá se úprava jízdních řádů, o kte-
ré bude informovat společnost GW bus.

Prozatím je v řešení s Policií ČR umístění
přechodu pro chodce, kdy je nutné dodržet
bezpečnost pro chodce.

Neoficiální objízdná trasa pro místní obča-
ny povede od Nakolické pískovny směrem na
letiště. Tento úsek se právě opravuje. Zejména
část z letiště na křižovatku v lese bylo třeba
opravit, neboť zde byl stav špatný.

Druhá neoficiální trasa povede po úpravě
cesty v jednom směru od Jižního města podél
bývalé skládky odpadu dolů do Sokolího hníz-
da, kudy se bude možné dostat do Údolí.

Pan Duspiva upozornil, že úsek objízdné
trasy přes Byňov je důležitý, že byl již upravo-
ván a že se mohla na trase doplnit o výhybny.

Pan starosta uvedl, že těchto 30 dní bude
velmi zátěžových a krizových. Zvýší se dopra-
va ve městě a všichni se musíme této situaci
přizpůsobit a vše zvládnout.

Po 30denní uzavírce řeší zhotovitel další
možnost dopravy. Buď se doprava vrátí na
původní cestu nebo se bude dál jezdit přes
kruhový objezd. Další postup dopravy bude
předmětem jednání mezi Jihočeským krajem
a zhotovitelem kruhové křižovatky, kdy zho-
tovitel chce, aby v případě užívání kruhové
křižovatky již běžela záruční doba.

Pan Dorotovič uvedl, že si neumí předsta-
vit umístění semaforů v Údolském kopci.

Pan starosta odpověděl, že toto řešení navr-
hují dopravní inženýři. Město tyto návrhy
může pouze připomínkovat. Město si může
samo připravit jen malé (neoficiální, odlehčo-
vací) trasy pro místní občany.

Ing. Štangl upozornil na dopravní značku
umístěnou ve směru z Jižního města a zdravot-
ního střediska k autobusovému nádraží. Jedná
se o zákaz odbočení vpravo. Doporučil tuto
značku odstranit, nebo zakrýt, aby se k auto-
busovému nádraží dalo odbočit.

Pan starosta odpověděl, že věc prověří a
věc bude napravena.

Pan Duspiva upozornil na špatný stav za-
hrady v komunitním centru a její udržování.
A dotazoval se, kdo tuto zahradu udržuje.

Pan starosta odpověděl, že aktuálně zde
provádějí TSM údržbu v celém areálu. Věc
byla řešena s panem ředitelem TSM, který na
špatný stav některých částí upozornil. Proto
budou některé věci přeorganizovány a již byla
domluvena náprava. Oficiálně mají zahradu
ve správě TSM, ale doposud fungovala doho-
da o údržbě s komunitním centrem. Sečení zde
probíhalo pravidelně ze strany TSM.

Dále se pan Duspiva dotazoval na fungo-
vání hotelu Máj.

Pan starosta odpověděl, že je podepsaná
smlouva o pronájmu, nájemce řádně platí.
Nájemce provozuje restauraci, na začátku léta
se zde vařilo, pro malý zájem bylo toto ukon-
čeno. Provoz tak probíhá v omezeném režimu,
zejména se zaměřením na akce.

Na sále v hotelu Máj probíhají akce, kde
probíhá součinnost s nájemcem, funguje uby-
tování, které mají v kompetenci TSM.

Ing. Dorschner se dotazoval na dobu trvání
pronájmu.

Pan starosta odpověděl, že pronájem je na
15 let.

� 8. Závěr a usnesení
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast.
Jednání bylo ukončeno v 19:50 hodin.

Usnesení z 10. jednání zastupitelstva
města Nových Hradů 21.08.2024.

� 1. Kontrola usnesení
Zastupitelstvo bere na vědomí kontrolu usne-
sení 9. zasedání zastupitelstva (30.05.2024).

� 2. Dispozice s majetkem

2.1. Smlouva o smlouvě budoucí o zř. věc.
břemene – „Nové Hrady, K 829/83 - SNK“
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu
č. CB-001030091011/002-ELSS o budoucí
smlouvě o zřízení věcného břemene na
stavbu: Nové Hrady, K 829/83 - SNK za
jednorázovou úhradu ve výši 3.950 Kč bez
DPH.

2.2. Smlouva o bud. smlouvě o zřízení
služebnosti – KN 779, k.ú. Vyšné (základ-
nová stanice)
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu
o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti
č. 26059-JHVYS za jednorázovou úhradu
ve výši 300.000 Kč bez DPH.

2.3. Smlouva o bud. smlouvě o zřízení
služebnosti – KN 779 a 805/2, k.ú. Vyšné
(inženýrské sítě)
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu
o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti č.
JHVYS_01 za jednorázovou úhradu ve výši
5.000 Kč bez DPH.

� 3. Rozpočtové změny

3.1 Rozpočtová opatření
Zastupitelstvo bere na vědomí rozpočtová
opatření č.  6/2024 a č. 7/2024.

3.2 Termínované vklady
Zastupitelstvo města schvaluje využití vol-
ných finančních prostředků města formou
termínovaných tříměsíčních vkladů ve výši
6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč) z prostřed-
ků fondu vodohospodářského majetku.

� 4. OZV o stanovení místního koeficientu
pro obec
Zastupitelstvo města vydává Obecně závaz-
nou vyhlášku, o stanovení místního koefici-
entu pro obec.

� 5. Aktualizace Programu regenerace
MPZ Nové Hrady
Zastupitelstvo města schvaluje aktualizaci
Programu regenerace MPZ Nové Hrady
v upraveném znění.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 7
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TECHNICKÉ SLUŽBY MĚSTA NOVÝCH HRADŮ
nám. Republiky 43, 373 33 Nové Hrady, IČO: 00070173

PŘIJMOU DO SVÉHO KOLEKTIVU

Lesního správce
10. až 11. platová třída, doba neurčitá

místo výkonu práce:
Nové Hrady a lesy v majetku Města Nové Hrady

předpokládaný nástup: ihned/dle dohody

Charakteristika pozice:
Hospodaření v městských lesích na základě Lesního hospodářského
plánu a povinnosti vyplývající z činnosti odborného lesního hospodáře.

Kvalifikační požadavky:
dosažené vzdělání:
vysokoškolské nebo středoškolské vzdělání s maturitní zkouškou
obor školního vzdělání: lesnictví

Kvalifikační předpoklady:
− řízení a plánování lesního provozu dle Lesního hospodářského

plánu
− zajištění těžební činnosti: těžba a přibližování dřeva, expedice

a prodej dřeva
− zajištění pěstební činnosti: zalesňování, ochrana kultur (buřeň,

zvěř), odstraňování klestu po těžbě, prořezávky, probírky, me-
liorace, oprava cest

− zajištění dělníků na těžební a pěstební činnost (živnostníci)
− prodej palivového dřeva pro občany
− licence odborného lesního hospodáře (výhodou)
jazykové znalosti: znalost cizího jazyka výhodou
další znalosti, dovednosti: dovednost pracovat na PC (MS Office,
Windows, Internet, práce v GIS (geografický informační systém)
– výhodou, řidičský průkaz skupiny „B“

Předpoklady pro vznik pracovního poměru:
− časová flexibilita
− zodpovědnost
− týmovost
− komunikativnost

Co Vám nabízíme:
− plat v 10. až 11. platové třídě dle Nařízení vlády č. 341/2017

Sb. ve znění pozdějších předpisů, o platových poměrech
zaměstnanců ve veřejných službách a správě

− pololetní odměny
− 5 týdnů dovolené
− 5 dní volna dle Kolektivní smlouvy
− příspěvek na stravu – stravenkový paušál
− příspěvek na penzijní spoření a jiné benefity

Pokud Vás nabídka zaujala, pošlete Váš životopis a kopii licence
lesního odborného hospodáře na e-mail: josefv@novehrady.cz nebo
přineste osobně na adresu Pod Vodárnou 413 (bývalá vojenská
rota), 373 33 Nové Hrady do 15.10.2024. Ústní pohovory proběh-
nou 22.10.2024. Konkrétní čas pohovoru bude uchazeči sdělen tele-
fonicky nebo e-mailem.

Podrobnější informace o pracovní pozici podá:
Ing. Josef Vaniš, DiS., ředitel TSM Nových Hradů,
telefon: 724 283 102, e-mail: josefv@novehrady.cz

TSM si vyhrazuje právo zrušit toto výběrové řízení kdykoliv
v jeho průběhu.

Oznámení o vyhlášení výběrového řízení

Tajemník Městského úřadu Nové Hrady
vyhlašuje výběrové řízení na místo

Referenta Investičního
a majetkového odboru

Městského úřadu Nové Hrady
9. platová třída, doba neurčitá

místo výkonu práce: Nové Hrady

předpokládaný nástup: ihned/dle dohody

Výběrové řízení vyhlašuje vedoucí úřadu v souladu s § 7 zákona
č. 312/2002 Sb., o úřednicích územních samosprávných celků a
o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů

Charakteristika pozice:
Agenda veřejných zakázek, dotačních titulů – příprava, realizace

a koordinace investičních akcí města, technický dozor investora

Kvalifikační předpoklady a požadavky:
− dosažené vzdělání (požadavek): vyšší odborné vzdělání nebo

střední vzdělání s maturitní zkouškou
− obor školního vzdělání (předpoklad): ekonomické, stavební
− znalosti oboru (předpoklad): oblast veřejné rozpočty, dotační

programy, účetnictví, veřejné zakázky, stavební právo
− jazykové znalosti: znalost cizího jazyka výhodou
− další znalosti, dovednosti a předpoklady: dovednost pracovat

na PC (MS Office, Windows, Internet, práce v GIS
(geografický informační systém) - výhodou, řidičský průkaz
skupiny „B“

Předpoklady pro vznik pracovního poměru úředníka:
− státní občanství ČR nebo cizí státní občanství a trvalý pobyt

v ČR, věk minimálně 18 let, způsobilost k právním úkonům,
bezúhonnost, ovládání jednacího jazyka

Náležitosti přihlášky:
jméno, příjmení, titul, datum a místo narození, státní příslušnost,

místo trvalého pobytu, číslo občanského průkazu (číslo dokladu
o povolení k pobytu, jde-li o cizího státního občana), datum a podpis

Přílohy přihlášky:
strukturovaný životopis, výpis z evidence Rejstříku trestů ne

starší než 3 měsíce (originál případně ověřená kopie); u cizích
státních příslušníků též obdobný doklad osvědčující bezúhonnost
vydaný domovským státem (pokud takový doklad domovský stát
nevydává, doloží se bezúhonnost čestným prohlášením), ověřená
kopie dokladu o nejvyšším dosažené vzdělání, souhlas se zpraco-
váním osobních údajů případně žádost o vrácení poskytnutých do-
kladů

Přihlášky s požadovanými doklady doručte osobně, popřípadě za-
šlete nejpozději do 16.10.2024 do 12:00 na adresu: Městský úřad Nové
Hrady, tajemník MěÚ, nám. Republiky čp. 46, 373 33 N. Hrady.
Podrobnější informace o pracovní pozici podá:
Ing. Vladimír Schusser, tajemník MěÚ,
telefon: 386 10 10 12, 603 882 342,
e-mail: vladimirs@novehrady.cz

Ústní pohovory proběhnou 23.10.2024, konkrétní čas pohovoru
bude uchazeči sdělen telefonicky nebo mailem.

Písemně nevyžádané přílohy přihlášky budou po 30 dnech od
skončení výběrového řízení skartovány.

Vyhlašovatel si vyhrazuje právo zrušit toto výběrové řízení
kdykoliv v jeho průběhu.
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Volby do zastupitelstev krajů
konané 20.9. – 21.9.2024

Výsledky voleb – Nové Hrady (3 okrsky)

Projekt: Věcné prostředky pro JSDH Nové Hrady
Město Nové Hrady v roce 2024 realizovalo za podpory

Jihočeského kraje projekt s názvem Věcné prostředky pro
JSDH Nové Hrady, který byl podpořen v rámci dotačního

programu Neinvestiční dotace pro jednotky sborů dobrovolných
hasičů obcí Jihočeského kraje (dotace 48 000 Kč).

Projekt: Pořízení ochranných pracovních
prostředků pro JSDH Údolí u Nových Hradů

Město Nové Hrady v roce 2024 realizovalo za podpory
Jihočeského kraje projekt s názvem Pořízení ochranných
pracovních prostředků pro JSDH Údolí u Nových Hradů,

který byl podpořen v rámci dotačního programu
Neinvestiční dotace pro jednotky sborů dobrovolných

hasičů obcí Jihočeského kraje (dotace 45 000 Kč).

*
dostupné na https://www.volby.cz/app/kz2024/cs/results

Návštěva ministra M. Jurečky
v Nových Hradech

Na konci srpna navštívil v rámci své cesty do jižních Čech naše
město ministr práce a sociálních věci Marian Jurečka. Důvodem
k návštěvě Nových Hradů bylo naše vítězství v soutěži Obec přátelská
rodině a seniorům.

Pan ministr se zajímal o aktivity, které v našem městě pro rodiny a se-
niory organizujeme. Zároveň jsme diskutovali i další otázky týkající se na-
šeho města (např. možnosti získání objektu bývalé roty, rozvoj bytového
fondu ad.), zajištění lékařské péče a třeba i různých sociálních služeb.

Pan ministr naše město navštívil před několika lety v rámci setkání
místních akčních skupin. Již tehdy měl možnost prohlédnout si město a
také navštívit naše komunitní centrum, které se tehdy teprve rozvíjelo.
Proto projevil zájem o jeho návštěvu i nyní a chtěl vědět, jaké tradiční a
nové aktivity v rámci centra nabízíme.

S panem ministrem se brzy setkáme při oficiálním vyhlášení a pře-
dání ocenění v rámci soutěže Obec přátelská rodině. Po návštěvě na-
šeho města navíc zástupkyně ministerstva požádaly o to, abychom
v rámci této akce krátce představili aktivity našeho komunitního centra
a celoroční nabídku pro rodiny a seniory.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Setkání na radnici Společná návštěva Komunitního centra
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Společně s velitelem novohradských hasi-
čů R. Bandíkem jsme již ve středu svolali
schůzku, na které došlo k rozdělení úseků, kte-
ré kontrolovaly výjezdové jednotky z N. Hra-
dů a Údolí. Zároveň jsme se domluvili na tom,
jak se v případě problémů budeme setkávat a
společně jsme si prošli i riziková místa. Obě
jednotky pak dočistily různé propustky a sto-
ky. Souběžně jsme začali připravovat pytle
s pískem a některé jsme s předstihem rozvezli
do míst, kde jsme očekávali problémy (v blíz-
kosti garáží v NH, u některých objektů ve Vy-
šném, v Údolí a ve Štiptoni).

Deštivý víkend
Víkendový déšť postupně zvedal hladiny

vody. Tím se zvyšovala i intenzita hasič-
ských intervencí. Údolští hasiči řešili odklo-
nění vody, která přitékala z polí od Krčína a
Hlinova. Po dohodě se Správou a údržbou sil-
nic jsme přehradili stoku nad Údolím tak,
abychom vodu nepustili do vsi a převedli ji
do již dříve vytvořené stoky směrem k rybní-
ku Bažantník. Na silnici II/156 jsme v tomto
úseku osadili dopravní značky se sníženou
rychlostí, aby řidiči nevjížděli do přetékající
vody. Většina aut tak tímto místem bez problé-
mů projela. Je ale smutné, že byli i rádoby šo-
féři, kteří svojí jízdou ohrožovali nejen sebe,
ale i přítomné hasiče… Později hasiči také
prokopli ucpaný propustek pod Hlinovem, tím
došlo k velkému odlehčení pro stoky směrem
k osadě a odvedení vody pod cestu na pole.

Dalším problémem pak byla Janovka,
kde bylo nutné vykopat stoku tak, aby voda
od jednoho z domů odešla směrem do Kapi-
nosu. Stálo to velké úsilí, ale nakonec se i to
povedlo.

V úsecích sledovaných novohradskou jed-
notkou jsme se zaměřili na vodní plochy a
toky v Nakolicích, Vyšném, kontrolovali jsme
propustky na řece Stropnici ve Štiptoni, při-
pravili pytle s pískem v Oboře a postupně do
pravidelných objížděk začlenili i úsek v blíz-

kosti Zevlova rybníku a níže na potoku z tzv.
Kropíkovce.

Částečně nefunkční stoka podél silnice
II/154 vytvořila lagunu na konci Byňova. Pro-
tože hrozilo, že voda bude vytékat směrem
k domům a může zatopit i sklepy, rozhodli se
zde hasiči vodu odčerpat a zároveň pročištěním
stoky umožnili i její odtékání k Byňovskému
rybníku.

Pomoc dobrovolníků
V průběhu soboty bylo jasné, že voda bude

ohrožovat i další objekty a že bude třeba připra-
vit další pytle s pískem pro případ, že bychom
museli i podél některých toků usměrňovat valící
se vodu. Po dohodě s velitelem jsme oslovili
dobrovolníky z řad novohradských čertů a
sportovců, které doplnili další dobrovolníci,
kteří již dříve nabídli svoji pomoc v případě
problémů. Jsem velmi rád, že se díky jejich za-
pojení podařilo pošetřit část výjezdové jednot-
ky a že se takto povedlo navýšit počet pytlů
s pískem pro další zásahy.

Přelití Humenické přehrady
V průběhu soboty se postupně plnila Hu-

menická přehrada. S předstihem proto hasiči
společně s nájemcem objektu zapytlovali oko-
lí penzionu Hamr. Prognóza sice nejprve uka-
zovala, že by k přelití přehrady nemuselo dojít
tak rychle, nakonec se však kolem půl osmé
večer voda začala valit nekontrolovaně smě-
rem k nám. Přestože ve Štiptoni došlo k přelití
obou mostů a zalití okolí Stropnice, voda větší
škody nenapáchala. Sílu však voda měla veli-
kou, což si hasiči ověřili v momentu, kdy pod
mostem zmizel i velký balík slámy, který si
voda přinesla s sebou.

V průběhu neděle se pak zdálo, že to nej-
horší máme již za sebou. Někde dokonce voda
i opadala. Přesto hasiči z obou jednotek do-
hlíželi i v noci na jednotlivé toky. Pokračující
deště však znamenaly další problémy, a to pře-
devším pod Zevlovým rybníkem, kde muselo
v průběhu pondělí dojít k odpojení elektřiny
u dvou objektů.

(pokračování ze str. 1)

Popovodňové poděkování

pokračování na str. 12
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Pondělní kulminace v Údolí
a Štiptoni

V pondělí odpoledne ještě zintenzivnil
déšť, což znamenalo největší problémy
v Údolí u mostu. Voda se nejen rozlévala na
hasičskou louku až k provizornímu autobu-
sovému nádraží, ale zvedala se i Stropnice
těsně před soutokem. Proto hasiči rozhodli o
výstavbě provizorní pytlové hráze a obě jed-
notky společně navozily a naskládaly pytle
podél zábradlí u chodníku směrem k býva-
lému motorestu. Zároveň došlo k posílení
zabezpečení před vtokem vody i u objektu
bývalé kovárny.

Voda nakonec v Údolí kulminovala před
půlnocí téměř bez škod. V Sokolím hnízdě
vzala povodeň lávku naučné stezky, ve Štipto-
ni došla až k jednomu z domů, jinak se pouze
rozlila na zahrady a louky.

Celkově povodeň v porovnání s některými
jinými místy v naší zemi nepřinesla žádné vý-
razné škody. V Nakolicích vzala část nezpev-
něného povrchu cesty. Překontrolovat budeme
muset i možné vymletí cesty ve směru na Ve-
veří a některá další místa.

Jsem rád, že již provedená opatření na ně-
kterých úsecích ukázala, že jsou schopna za-
jistit dobrou průtočnost vody. Zároveň ale
poznatky z průběhu povodně hodláme vyhod-
notit a následně i realizovat další kroky, které
by i při případné další velké vodě pomohly.
Tato povodeň byla specifická tím, že pršelo
dlouhodobě, avšak bez nějakého výrazného
plaváku, který by krátkodobě zahltil některá
méně průtočná místa. Takto jsme dokázali
uhlídat kritická místa (zejména kontrolou a
čištěním přepadů, propustků či mostů), a díky
tomu voda relativně dobře odtékala pryč.

Společně s hasiči jsme učinili i opatření
v Nových Hradech u garáží a bývalého areálu
Agamy. I zde kanalizace standardní déšť doká-
zala pobrat. Museli jsme však trochu regulo-
vat vtok z Agamy a BKV. I zde jsme vše
monitorovali a načerpané informace použije-
me k dalším opatřením.

Velké poděkování
Závěrem si dovolím jménem svým, jmé-

nem rady města a myslím, že i jménem všech
občanů zopakovat velké poděkování všem,
kteří přispěli k tomu, že jsme vše ustáli bez
větších problémů.

Město Nové Hrady děkuje všem členům
výjezdových jednotek i dalším členkám a čle-
nům SDH Nové Hrady a SDH Údolí, kteří se
od pátku do úterý podíleli na úspěšném zvlád-
nutí povodní. Naše sbory dobrovolných hasičů
opět ukázaly svoji připravenost a ochotu po-
prat se s ničivým živlem pro záchranu majetku
a lidských životů.

Jsme velmi rádi, že skvěle fungovala spolu-
práce mezi vedením města, povodňovým štá-
bem, Technickými službami města NH, oběma
výjezdovými jednotkami a dalšími složkami
IZS.

Děkujeme také všem dobrovolníkům, kteří
pomohli s plněním pytlů pískem nebo se zapo-
jili do pročišťování stok či úklidu po povodni.

Děkujeme též členům povodňového štábu
a zaměstnancům Technických služeb města
N. Hradů za jejich aktivní pomoc a zapojení.

Opět se ukázalo, že společně dovedeme če-
lit různým nástrahám a problémům.

Moc si toho vážíme! A ještě jednou děkuje-
me všem!!!

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

pokračování ze str. 11

Dobrý den, chtěl bych touto cestou poděkovat JSDH z Údolí za skvělou a včasnou po-
moc při povodních, které nás všechny postihly. Osobně nám velmi pomohli u nás na Janov-
ce. Kluci ještě jednou velice moc děkuji za pomoc a podporu, jste skvělí. S pozdravem
manželé Čadovi z Janovky, ještě sám osobně poděkuji u vás na hasičárně. Děkuji i staros-
tovi Vladimíru Hokrovi za koordinaci.

Jaromír Čada (fotografie k článku byly poskytnuty hasičskými
jednotkami Nové Hrady a Údolí)
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Odešel hrabě
Michael Buquoy

Na začátku září přišla i do Čech smutná zpráva o úmrtí hraběte
Michaela Buquoye, který skonal 24. srpna v bavorském Starnbergu
ve věku 83 let.

Pan hrabě, celým jménem oficiálně MICHAEL KARL BORROMÄUS
MARIA DE LONGUEVAL GRAF VON BUQUOY BARON DE
VAUX, se narodil 12. ledna 1941 v Praze a své první roky prožil u nás
v Nových Hradech. Když byla rodina odsunuta z Československa, vyrůstal
v bavorském Bad Wiessee, kde byl jeho otec lesníkem. Zde chodil do ško-
ly a později se vydal za dalšími studii nejen v Bavorsku. Celý život poté
pracoval v bankovním sektoru a působil mimo jiné v Bonnu či Berlíně.

Měl jsem možnost pana hraběte prvně poznat jako student gymnázia
v roce 1993, kdy mi ochotně poskytl některé fotokopie textů a odkazy
na literaturu pro moji seminární práci. Naše cesty se však setkávaly i
v dalších letech, když jsem psal diplomovou práci se zaměřením na pří-
chod Buquoyů do Nových Hradů nebo později v mé roli starosty.

Hrabě Michael často navštěvoval Nové Hrady a při každé jeho náv-
štěvě bylo vidět, že je zde rád. Zdejší kraj vnímá jako svůj domov kam
se rád vrací. Vnímal složitost dějinných událostí před i po 2. světové
válce a i po neúspěšné snaze o získání rodového majetku, který byl kon-
fiskován na základě tzv. Benešových dekretů. Nezapšknul a přijížděl
sám či v doprovodu rodiny, které chtěl vždy ukázat místa spojená s pů-
sobením buquoyských předků.

Měl jsem možnost postupně poznávat pana hraběte a jsem velmi
rád, že jsme si mohli otevřeně povídat o jeho vztahu k našemu městu,
o vztahu k našim lesům, o kterých toho hodně věděl od svého tatínka,
nebo třeba o smutném osudu jeho dědečka. Pan hrabě byl velmi dobrým
pozorovatelem a vždy zaznamenal, k jakým opravám ve městě došlo či
co nového se ve městě i v okolí objevilo. Byl nadšený z koncertu, který
jsme před několika lety uspořádali v bývalém Buquoyském paláci
v Praze (dnes ambasáda Francouzské republiky), kde byla prezento-
vána díla skladatele J.V.K.Tomáška, který působil v buquoyských
službách na začátku 19. století. Měl radost i z rekonstrukce hrobky,
zámku, malých církevních památek či zvelebování Terčina údolí…

Naše poslední setkání se odehrálo při konferenci k osobnosti gene-
rála Karla Bonaventury Buquoye v Nových Hradech na konci roku
2021. Přestože již jeho zdravotní stav nebyl úplně nejlepší, přijel v do-
provodu manželky a „tety“ Margarette. Přes zdravotní komplikace se
aktivně zapojoval do diskusí k starším i novějším dějinám rodu Buquo-
yů a s velkým dojetím děkoval všem organizátorům a účastníkům kon-
ference. Vydal se s námi i na prohlídku hradu, který vnímal nejen jako
důstojnou připomínku jeho předků, ale též místo, kde jako malý chla-
pec prožil několik týdnů před odsunem.

Po skončení oficiální části konference jsme spolu
u oběda několik hodin povídali. Je velká škoda, že to
bylo setkání poslední… Později už jsme se jen několik-
rát spojili po telefonu, ať už při tradičním telefonátu
k jeho narozeninám či v momentech, kdy i na dálku or-
ganizoval pro své známé či členy rodiny cestu do No-
vých Hradů. I při těchto hovorech se vždy zajímal o to,
co je u nás nového, a nepřestal věřit, že se ještě do
Nových Hradů přijede podívat…

Jsem rád, že jsem se mohl za sebe, za naše město a
jeho novohradské známé a přátele s panem hrabětem
Michaelem rozloučit na jeho poslední cestě. I při po-
hřbu byl připomínán jeho vztah k Čechách a našemu
městu. Měl jsem možnost po pohřbu hovořit i s jeho
manželkou Carlottou, synem Nicolem i dcerou Florou a
myslím si, že i oni se budou nejen se vzpomínkou na
pana hraběte k nám do Nových Hradů vracet…

Možná tak nakonec ty čtyři stovky let koexistence
Nových Hradů a hraběcí rodiny Buquoyů budou v přá-
telské rovině pokračovat. Michael Buquoy by za to byl
určitě rád… Čest jeho památce!

Mgr. Vladimír Hokr

Hrabě Michael na konferenci 25.11.2021

Fotky z pohřbu #$
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Open Nové Hrady 2024
V tradičním srpnovém termínu se uskutečnil šachový festival OPEN

Nové Hrady 2024. Letošní ročník jsme doplnili o další doprovodné tur-
naje, které byly určeny zkušeným i začínajícím hráčům.

Turnaj a celý festival se koná pod záštitou starosty města Nových
Hradů a za podpory dotačního programu města N. Hrady. I díky této
podpoře můžeme zejména mladým hráčům v průběhu turnaje nabíd-
nout i doprovodný program ve formě přednášek. Partie na prvních osmi
šachovnicích byly též přenášeny on-line, což zejména zahraniční účast-
níci vnímali jako velmi pozitivní. On-line přenos je však plusem i pro
hráče a jejich trenéry, neboť umožňují průběžné sledování partií a trené-
ři (i když třeba nejsou přímo v N. Hradech) tak mohou ihned po partii se
svými svěřenci jednotlivé partie rozebrat a ukázat chyby.

V hlavním turnaji OPEN A, který se hraje v průběhu celého týdne na
7 kol v tempu 2 x 1,5 h + 30 s/tah, jsme přivítali hráčky a hráče nejen
z Čech, ale též z Rakouska a Německa. Úroveň tohoto turnaje byla velmi
dobrá, což je přínosné nejen pro špičkové hráče, ale i pro mladé adepty,
kteří mají možnost získávat zkušenosti v partiích proti silným hráčům.

Hlavního turnaje se zúčastnilo celkem 36 hráčů. Vítězem se stal Já-
chym Hrbek (ELO 1996, Šachy Štěpán, 5,5 bodu a lepší pomocné hod-
nocení), před Jakubem Šimůnkem (ELO 2042, ŠA VŠTE ČB, 5,5 bodu)
a Janem Žilavým ze Sokola Tábor (ELO 2127, získal také 5,5 bodu).

Velmi pěkné dělené 11. místo získal domácí Matyáš Hokr (ELO
1641), který odehrál svůj nejlepší turnaj a uhrál 4 body, když dokázal
mimo jiné porazit velmi silného Matěje Slabého z Tábora (hodnocení
ELO 2020) a potrápil i jiné zkušenější soupeře… Další novohradský
hráč Petr Junek obsadil 19. místo se ziskem 3,5 bodu.

V doprovodném turnaji OPEN B (hráno na 9 kol, tempem 2 x 40 mi-
nut + 30 s/tah) pro mladší a méně zkušené hráče zvítězil Diviš Kasalic-
ký (ročník 2014) z pořádající ŠA VŠTE ČB (8,5 bodů), před Samuelem
Klenkou (QCC České Budějovice, 7 bodů) a Mikulášem Rendlem (Ša-
chy Štěpán, 6 bodů). Čtvrté místo pak obsadil Matyáš Raab z Hraničáře
Horní Stropnice (5 bodů).

Součástí festivalu byl též sobotní turnaj v rapid šachu (7 kol, tempo
2 x 15 min. + 5 s/tah), kterého se zúčastnilo celkem 20 hráčů Čech a
Rakouska. Zvítězil hlavní favorit FM David Hák z ŠACHklubu Tábor
(ELO 2114) se ziskem 6 bodů, před klubovým kolegou Sebastiánem
Steinbauerem (ELO 1916, 5,5 bodu) a Markem Garabikem (ELO 1818,
5,5 bodu). V rapidovém B turnaji hrálo celkem 22 mladých či začínají-
cích hráček a hráčů, zvítězil Tomáš Fiala (ročník 2015) z ŠO Gordic
Jihlava se ziskem 6,5 bodu.

Tradičně se též v rámci našeho novohradského šachového týdne
koná i turnaj v bleskovém šachu (13 kol, tempo 2 x 3 min. + 2 s/tah),
který se jako Memoriál Františka Černíka hraje i jako přebor Jihočeské-
ho kraje. Tento turnaj byl taktéž velmi dobře obsazen (celkem 56 účast-
níků), a to nejen hráči z hlavního turnaje, ale i specialisty na tuto
disciplínu. Celkovým vítězem se stal největší favorit turnaje IM Jakub
Půlpán (ŠK JOLY Lysá nad Labem, ELO 2492) se ziskem 12,5 bodu.
Na druhém místě skončil FM Matyáš Zeman (Šachový klub Moravská
Slavia Brno, ELO 2286, 9,5 bodu), třetí pak David Hák (9 bodů), který
byl prvním Jihočechem a stal se tak přeborníkem Jihočeského kraje.
Přebornicí v kategorii žen se stala jihočeská šachová legenda WGM
Eliška Richterová (QCC České Budějovice, ELO 2109, v turnaji cel-
kové 5. místo, 9 bodů) před Martinou Šťastnou
(ŠA VŠTE ČB, 6 bodů) a Markétou Máco-
vou (ŠACHklub Tábor, 6 bodů).

Přeborníkem Jihočeského kraje v kategorii
do 12 let se stal domácí Matyáš Hokr (6 bodů,
celkově v turnaji 30. místo).

V rámci festivalového týdne byly navázá-
ny i kontakty s pražským šachovým klubem
Šachy Štěpán, který má zájem i o další spolu-
práci v rovině turnajů pro mládež či soustředě-

ní v Nových Hradech. Společně tak budeme připravovat šachový turnaj
pro mladé hráčky a hráče, který se jako Velká cena Novohradska usku-
teční v soboru 12. října 2024 v hotelu Máj v Nových Hradech. Velká
cena mládeže se bude hrát v tzv. rapid šachu, kde kromě obvyklých
mládežnických skupin A, B, C, D (dle kvality a předchozích výsledků)
dostanou příležitost si zahrát i úplní začátečníci, pro které to bude
1. nebo 2. turnaj (sk. E). Vypsána je též kategorie pro amatéry, rodiče a
doprovody hráčů (sk. F).

Šachová akademie tímto děkuje městu Nové Hrady za podporu ša-
chového festivalu i dalších turnajů v Nových Hradech. Děkujeme též
dalším partnerům a sponzorům. Velké poděkování také patří celému
organizačnímu týmu a rozhodčím.

Věřím, že se v srpnu 2025 opět sejdeme při dalším ročníku našeho
festivalu. Zveme však všechny zájemce o šachy i na další turnaje, včet-
ně Velké ceny Novohradska 12. října!

Ing. Rudolf Černík, předseda ŠA VŠTE České Budějovice
https://chess.vstecb.cz/

Eliška Rychterová
se soupeřem Markem Garabikem

Martin Slabý
a Richard Kaiser (DE)

Ing. Jan Černý, Jáchym Hrbek (vítěz turnaje), Jan Žilavý, V. Hokr,
M. Hejda (hlavní rozhodčí)
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Nakolické posvícení
Tradiční posvícení v Nakolicích se usku-

tečnilo v sobotu 24. srpna. I v letošním roce
jsme ho zahájili v kapličce krátkou bohoslužbou,
další program se pak odehrával na sále a v jeho
okolí. Pro děti i dospěláky bylo připraveno ně-
kolik aktivit – nejprve děti společně s panem
učitelem Tröstlem zpívaly a tančily, poté se
všichni posunuli do předsálí neboli tvůrčí dílny,
kterou připravily paní Tröstlová a Hokrová. Zá-
jemci zde mohli společně zdobit perníčky ve
tvaru nakolické kapličky, ušít nahřívací pol-
štářky ve tvaru srdce nebo vyrobit brož. Ven-
ku pak byly připraveny koše na diskgolf, kde
si mladí i zkušenější mohli vyzkoušet tuto za-
jímavou sportovní disciplínu.

Pod pergolou pak lektor – pizzař Martin
Kolík z Domanína předváděl, jak se připravu-
je těsto na pečení a jak se v peci peče pizza a
jiné dobroty. Později jsme do pece naložili i
maso, které přišlo všem k chuti při večerní hu-
dební zábavě, kde k tanci a poslechu hrála
Malá Podhoranka.

Děkujeme všem, kteří přispěli k přípravě a
průběhu akce, a těšíme se na příští posvícení
zase za rok.

Letošní Nakolické posvícení bylo realizováno jako
součást projektu Nové Hrady 2024 – SPOLEČNĚ -
žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme, který byl pod-
pořen Ministerstvem práce a sociálních věcí České
republiky a oceněn 1. místem v soutěži Obec přátel-
ská rodině a seniorům 2024.



16 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ říjen 2024

Loučení s létem
Poslední prázdninovou sobotu se konalo Loučení s létem na Jánské

louce. Pro novohradské i přespolní rodiny bylo připraveno mnoho akti-
vit, při kterých se děti mohly vyřádit na různých atrakcích, vyzkoušet
tajuplný svět podivuhodných her Jiřího Šebesty, zahrát si šachy, dis-
kgolf, člověče nezlob se, a také zasoutěžit a pobavit u speciálního kví-
zu, jehož řešení zavedlo soutěžící do galerie, k muzeu či do zámeckého
parku. Všichni úspěšní řešitelé byli po zásluze odměněni tričkem a dal-
šími cenami. Zkrátka ale nepřišly ani děti, které třeba přišly později
a již nestihly kvíz absolvovat.

Hudební doprovod během odpoledne zajistil Jirka Plouhar, který se
také ujal role komentátora a organizátora soutěží v přetahování lanem,
při kterých se zapojili opravdu všechny věkové kategorie. Podvečer
a večer pak svým hudebním vystoupením dozdobila skupina Martin.

Díky krásnému počasí si všichni užili celodenní zábavu a rozloučili
se s prázdninami. Děkujeme všem organizátorům za přípravu i dohled
u akce a Technickým službám města za zajištění stanů, posezení i další-
ho zázemí.

Akce Loučení s létem byla realizována jako součást projektu Nové Hrady 2024
– SPOLEČNĚ - žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme, který byl podpořen Minis-
terstvem práce a sociálních věcí České republiky a oceněn 1. místem v soutěži
Obec přátelská rodině a seniorům 2024.
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Co se dělo
ve školce…

Prázdniny skončily a všechny děti i paní
učitelky se opět společně sešly u nás ve školce.
Hned na začátku září jsme využili příjemného
počasí a na uvítanou jsme se s rodiči a dětmi
sešly na zahradě na opékání buřtů. Pro děti
byla připravena stezka s úkoly, za jejichž
splnění dostaly odměnu. Na buřtech si po-
chutnali malí i velcí, proto si to opět někdy
rádi zopakujeme.

S kytarou a písničkou za námi v srpnu i
v září přišla p. uč. Maruška Průková. Moc dě-
kujeme a těšíme se zase na příště. V průběhu
září se společně poznáváme, hrajeme si, už i
vaříme a pečeme. Ještě je v některých třídách
pár slziček, zvlášť u těch nejmenších, ale vě-
říme, že příští měsíc už to všechny děti zvlád-
nou s úsměvem.

Dne 24.9. jsme ve školce pro rodiče uspořádaly logopedický wor-
kshop, zabývající se včasnou logopedickou péčí u dětí školkového
věku. Vzhledem k velkým logopedickým problémům u dětí věříme, že
rodiče tuto nabídku využijí a paní logopedku si přijdou poslechnout,
popř. se poradit.

Už se všichni těšíme na krásný podzimní čas s novými akcemi a
zážitky v naší školce.

Vaše novohradská školka

Jednohubky si připravily Broučci na odpoled-
ním klubu

Opékání buřtů v MŠ #&

Pohádka u Žabiček

U Koťátek se vařil pudink #$

Logopedické cvičení u Broučků
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Dechovkový
festival

Letošní dechovkové setkání na novohrad-
ském náměstí jako by chtělo všem přítomným
nahradit předchozí povodňový víkend. Díky
krásnému počasí si tak všichni mohli užít tři
dechovky a de facto tři různé dechovkové sty-
ly. Odpoledne zahájila „domácí“ Podhoranka,
jako druhá v pořadí hrála nejstarší jihočeská
dechovka Babouci a na závěr nás svojí energií
rozparádila moravská kapela Březovjané. Dle
přátelské nálady, společného zpívání a v zá-
věru i tance lze konstatovat, že si všichni po-
hodové odpoledne užili. Již během dne také
někteří milovníci dechovky dávali i návrhy
na kapely, které bychom prý měli pozvat příš-
tí rok. A které to budou? Kapelník Babouků
si cosi zapsal do diáře, další vystupující se
včas dozvíte… Tak za rok u dechovkového
festivalu na viděnou…

Mgr. V. Hokr

Destinace Novohradsko – Doudlebsko

Festival
regionálních

výrobkù
a produktù

Sobota 9. 11. 2024 od 13 hodin
Nové Hrady, Kulturní sál hotelu Máj

Na co se můžete těšit?
¡ Představení jednotlivých výrobců z Novohradska a Doudlebska
¡ Ochutnávky potravinových produktů
¡ Degustační soutěž pro návštěvníky festivalu o chutné ceny
¡ Možnost si nakoupit

Máte-li zájem se Festivalu zúčastnit jako výrobce
potravinových, řemeslných či uměleckých výrobků

můžete kontaktovat Michala Jarolímka, tel. 776 296 285
VSTUPNÉ ZDARMA
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Město Nové Hrady si Vás dovoluje pozvat na

Tradiční setkání u příležitosti
Mezinárodního dne seniorů,

které se uskuteční

v sobotu 12. října 2024
od 17.00 hodin v kulturní místnosti

Domu s pečovatelskou službou v Nových Hradech.

Přijďte si poslechnout a zazpívat lidové písničky
s novohradskou dechovou hudbou HASIČANKA a u starých
fotografií popovídat o historii i současnosti našeho města.

Akce se koná jako součást projektu Nové Hrady 2024 – SPOLEČNĚ - žijeme,
pečujeme, učíme se i slavíme, který byl podpořen Ministerstvem práce a so-
ciálních věcí České republiky a oceněn 1. místem v soutěži Obec přátelská
rodině a seniorům 2024.

Město Nové Hrady a ZO ČSOP Nové Hrady
si Vás dovolují pozvat na akci

Rodinné putování za poklady,
aneb vycházka po nové stezce

u Nakolického rybníku
Co můžete čekat: příjemnou procházku v přírodě, na které
se seznámíte se zajímavými interaktivními panely a dozvíte
se zajímavosti ze světa živočichů a rostlin našeho regionu.
Plněním úkolů a otázek se budete posouvat k pokladu…

Kdy: neděle 20. října 2024 od 10.00 hodin – do cca. 12.30 h,
poté možné opékání špekáčků u nakolického sálu.

Pro koho je akce určena: všechny věkové kategorie

Kde se sejdeme: sraz u sálu v Nakolicích, odjezd speciálního
autobusu z N. Hradů z autobusového nádraží v 9.45 h

Akce se koná jako součást projektu Nové Hrady 2024 – SPOLEČNĚ - žijeme,
pečujeme, učíme se i slavíme, který byl podpořen Ministerstvem práce a so-
ciálních věcí České republiky a oceněn 1. místem v soutěži Obec přátelská
rodině a seniorům 2024.
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Pater Bonfilius
V měsíci říjnu nás čeká jedno smutné vý-

ročí. Dne 11. října uplyne 19 let od smrti pos-
ledního servity v Čechách, patera Bonfilia.
Jeho rodné jméno bylo Franz Wagner. Naro-
dil se koncem července roku 1926 v Údolí.
Jako malé dítě jej rodiče brávali s sebou při
pouti na Dobrou Vodu, kam se chodilo dva-
krát do roka, a to na svatodušní svátky a na
svátek Nanebevzetí Panny Marie.

Přišel konec 2. světové války a s ním od-
sun německého obyvatelstva. V roce 1946
musel svou rodnou ves opustit. Tak zní jedna
verze. Druhá verze mluví o tom, že když
v roce 1948 jeho maminka zemřela, tak s ro-
dinou tajně překročili česko-rakouskou stát-
ní hranici. Následně po pádu železné opony
v roce 1989 se směl vrátit do své rodné
země jako vyslanec katolického řádu servi-
tů, jehož úkolem bylo obnovit zničený kláš-
ter. Nejprve se však musel pater Bonfilius
naučit znovu česky, a pak se chopil v šedesáti
pěti letech opravy božího svatostánku. Záro-
veň začal opravovat i další svěřené kostely
a kaple v Nových Hradech, Rychnově a na
jeho milované Dobré Vodě. Zemřel v 89 le-
tech v klášteře v Nových Hradech a byl záro-
veň posledním servitou v České republice,
a následovala už jen otázka, kdo převezme
otěže duchovní správy kláštera a přilehlých
farností. Pater Bonfilius s sebou z Tyrolska
přinesl také zvyk adventního hledání nocle-
hu, jenž je připomínkou marného putování
Panny Marie a sv. Josefa po Betlémě. Farní-
ci však naopak přijímají poutníky do svých
domovů. V této tradici po páterově smrti
pokračují sestry z Rodiny Panny Marie.

Osobnost patera Bonfilia je obyvatelům
Nových Hradů známá, avšak znáte samotný
řád? Jedná se o katolický žebravý řád, který
vznikl ve 13. století v italské Florencii. Jeli-
kož zakládající členové dostali pokyn od
samotné Panny Marie, aby opustili svůj do-
savadní životní styl bohatých kupců, začali
si říkat „Řád služebníků Mariiných“. Až na
počátku 20. století se začal řád šířit nejen
v Itálii, Rakousku a Německu, ale i do dal-
ších zemí světa, kdy dodnes působí ve zhru-
ba třiceti zemích. Co se týče českých zemí,
servité se zde usadili na žádost císaře Karla
IV., ale teprve až po Bílé hoře zde začali na-
plno působit. Nejprve založili dva kláštery
v Praze a postupně začali rozšiřovat své pů-
sobení v Rabštejně nad Střelou, na Hoře
Matky Boží, v Konojedech a následně i
u nás v Nových Hradech (to bylo v roceNa začátku října proběhla v Kulturně-spolkovém domě přednáška „Švamberkové v promě-

nách pěti století“ od profesora PhDr. Jaroslava Čechury, DrSc. pokračování na str. 21

Otevírací doba říjen 2024:
Muzeum: čt–ne 10–16 h

Hrobka:na základě předchozí objednávky s min. 5 lidmi
Skanzen: na základě předchozí objednávky s min. 5 lidmi

Kontakty: muzeum@novehrady.cz, tel. 603 882 340
kicnovehrady.cz/m/
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1677). Avšak kvůli josefínským reformám
na konci 18. století a následných odcho-
dech členů zůstali servité jen v Nových
Hradech.

Ještě bych se krátce zmínila o poměrech,
které panovaly v klášteře po tzv. Vítězném
únoru, neboť od jara 1949 se diskutovalo, co
bude s vysídleným klášterem. Na konci ledna
roku 1950 byl schválený plán na likvidaci
mužských klášterů a internaci jejich řeholní-
ků, který je známý pod označením „Akce K“.
Během patnácti dní v dubnu (a dva dny
v květnu) roku 1950 bylo zajištěno přes
219 klášterů v celém Československu, při-
čemž bylo zadrženo skoro dva a půl tisíce
osob duchovního stavu. Jeden z posledních
klášterů, který padl při této akci byl právě no-
vohradský. Po nuceném vystěhování deseti
řeholníků německé národnosti v roce 1946 a
zrušení kláštera v roce 1950 nastala doba,
kdy objekt po celou dobu minulého režimu
využívala z velké části rota Pohraniční stráže
jako kasárny. V polovině 80. let jej „péesáci“
opustili a přestěhovali se do nově postavené-
ho areálu dnešních Technických služeb.
Mezi plány, co s bývalým klášterem udělat,
byly i teze o úpravě na domov důchodců, li-
dovou školu či na školu v přírodě. Listo-
padové události roku 1989 však tyto úvahy
zastavily a… no dál už to znáte.

Miroslava Dvořáková

pokračování ze str. 20
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Přijďte si pro radost do Koželužny
na výstavu Knoflíková písnička
Na konci září se uskutečnila vernisáž poslední letošní výstavy

v městské galerii Koželužna. Tato výstava s názvem Knoflíková písnič-
ka je skutečně ojedinělá v několika ohledech. Autorka textilních obrazů
paní Růžena Bílková skloubila zbytky látek, krajek, háčkovaných de-
ček, nití a velké množství nejrůznějších knoflíků do skvostných koláží.
Dokázala do nich zapracovat příběhy, kouzla, fantazii i obyčejnost, a
hlavně velký kus radosti. Je to též fantastická řemeslná práce, tedy
žádná „umělá inteligence“, ale pravá „člověčina“. A při pomyšlení, ko-
likrát navlékla nit ouškem jehly, to se vám (nám) všem, kteří občas při-
šijeme knoflík ke gatím nebo zaštupujeme ponožku, musí protáčet oči a
tajit dech. A to ještě musím dodat, že tato paní „v letech“ přijela své prá-
ce vystavit s takovou pokorou až bázní, zda se na její obrazy někdo při-
jde podívat! Milí čtenáři, nenechte si prosím tuto výstavu propásnout,
je skutečně úžasná, je to taková radostná oslava ruční práce.

Jedno z mnoha hodnocení návštěvníků výstavy po jejím otevření:
„Ty obrázky opravdu pohladí po duši. Ty by nedokázala vyrobit zlá
ženská, ty jsou obrazem dobré duše jejich autorky. Při prohlížení jsem
si uvědomila, že svět ještě není ztracený :-)“

Výstava potrvá do 31.10. a otevřena je:
středy, pátky až neděle, svátky, 10–16 h
Vstupné dobrovolné.

Na výstavu srdečně zve
Květa Jarolímková

Paní Růžena Bílková před svými obrazy v Ko-
želužně při vernisáž. Úžasně šikovná, činoro-
dá a skromná paní, za kterou je tolik radostné
výtvarné a řemeslné práce

Pan Pavel Heidinger spoluvytvořil svým hra-
ním a zpíváním báječnou atmosféru při verni-
sáži. A jak nám sdělila jedna z dcer paní
Bílkové, jeho repertoár se trefil přesně do chu-
ti a vkusu jejich maminky

Ukázka textilních obrazů paní Bílkové. Pokud
je uvidíte naživo v barvě a prostoru, bude Váš
umělecký zážitek mnohonásobně větší
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Informace z knihovny Okénko do knihovny
Prokletí rodu Janoviců / Vlastimil Vondruška
Mladý Jiří Adam z Dobronína odjíždí do západních Čech na rutinní
kontrolu městského hospodaření. Vezme s sebou i svou ženu Johan-
ku, protože netuší, co ho v pošumavském kraji lapků a opovědníků
čeká. Záhy poté, co dojde k první vraždě, musí začít vyšetřovat, i
když to není jeho povinnost. Ba co víc, při pátrání mu přes protesty
začne pomáhat i jeho Johanka. Zločiny se množí a vrší se i podezře-
lí, ale zdá se, že žádné indicie nevedou k rozuzlení.

Anděl smrti / Robert Bryndza
Další případ šéfinspektorky Eriky Fosterové, která zpočátku vyšet-
řování čelí obrovskému politickému tlaku. Přesně do chvíle než je
jasné, že v Londýně řádí sériový vrah…

Svatojánské ořechy / Lenka Chalupová
Lidi ten dům lákal – a současně děsil. V jeho zahradě rostly letité oře-
šáky, kterým nebylo nikdy dopřáno, aby svůj plod ve skořápce vydaly
v čase zralosti. Pro Dluhonické byl svatojánský dům prokletý. „Vždyť
je to proti Pánubohu,“ křižovali se, „shazovat ořechy z větví ještě ne-
zralé. Je to jako vytlouct nedonošené dítě z lůna matky. Hřích, je-
nom hřích!“ Jenže Juliana Paukrtová se synem Hanušem a vnučkou
Vilemínou neuměli jinak. Stejně jako všichni jejich předci, o svatém
Janu ze všech stromů strhali zelené ořechy a naházeli je do sudů.
Léta 1958 a 1959 však přinesou dramatické změny…

Významná výročí ŘÍJEN 2024

¡ 3. 10. 1834 nar. Vilém Blodek, skladatel a pedagog, sbormistr,
autor opery V studni (zemř. 1. 5. 1874) 190

¡ 4. 10. 1799 nar. Vincenc Priessnitz, lidový léčitel, zakladatel
moderního způsobu vodoléčby (zemř. 28. 11. 1851) 225

¡ 5. 10. 1919 nar. Vojtěch Zamarovský, historik, spisovatel
a překladatel (zemř. 26. 7. 2006) 105

¡ 6. 10. 1289 nar. Václav III., král český (zemř. 4. 8. 1306) 735
¡ 8. 10. 1874 zemř. Vítězslav Hálek, lyrický básník a spisovatel,

patřil ke skupině kolem almanachu Máj (nar. 5. 4. 1835) 150
¡ 11. 10. 1424 zemř. Jan Žižka z Trocnova, husitský vojevůdce

(nar. kolem r. 1360) 600
¡ 14. 10. 1894 nar. Karel Plicka, fotograf (zemř. 6. 5. 1987) 130
¡ 15. 10. 1914 nar. Evžen Rošický, novinář a sportovec

(zemř. 25. 6. 1942) 110
¡ 17. 10. 1849 zemř. Fryderyk Chopin, polský skladatel

a klavírista (nar. 22. 2. nebo 1. 3. 1810) 175
¡ 18. 10. 1599 zemř. Daniel Adam z Veleslavína, humanistický

spisovatel, tiskař a překladatel (nar. 31. 8. 1546) 425
¡ 27. 10. 1949 zemř. František Halas, básník (nar. 3. 10. 1901) 75
¡ 28. 10. 1939 první masová protiněmecká demonstrace v Praze,

při střetu s německou policií byl v Žitné ulici zastřelen mladý
dělník Václav Sedláček a těžce zraněn student medicíny Jan
Opletal 85

TÝDEN KNIHOVEN
7.–11. října v novohradské knihovně
− Přihlašování nových čtenářů zdarma
− Prominutí pokut hříšníkům (pokud přijdou)

¢ V pondělí 7.10. 9.00–12.00 h
Dopoledne s knihami v dětském oddělení
pro rodiče s dětmi na rodičovské dovolené

¢ V úterý 8.10. Beseda se spisovatelkou pro ZŠ
¢ Ve středu 9.10. 15.00–17.00 h

Deskohraní pro školáky
¢ Ve čtvrtek 10.10. 15.00–17.00 h Deskohraní pro školáky

od 18.00 h Klub čtenářů

Honzíkova cesta letos slaví sedmdesátiny
Veselý a laskavý příběh malého Honzíka, který se vypravil k babičce

a dědečkovi na vesnici a zažívá tam každodenní malá dobrodružství. Po-
prvé cestuje sám vlakem, pouští draka, dostává se na jeden den do první
třídy školy, ztratí se v lese a seznamuje se se životem na vesnici, získává
nové kamarády (Terezku, Viktora a Ferdu), kteří už chodí do školy.

Honzíkova cesta je dětská kniha Bohumila Říhy (1907–1987)
z roku 1954. Prvním ilustrátorem byl malíř a pedagog Antonín Po-
spíšil (1909–2008). V roce 1960 knihu ilustrovala Helena Zmatlíko-
vá (1923–2005) a od pátého vydání je vydávána s jejími kresbami.
Knize dodala jako nový grafický prvek výtvarně zpracované iniciály
na začátku každé kapitoly, kterými předesílá obsah kapitoly. Honzík je
nakreslen jako blonďatý kluk s modrýma očima. Originál ilustrace dě-
dečka objímajícího Honzíka, která je na knižní obálce, Helena Zmatlí-

ková Bohumilu Říhovi věnovala a je v majetku jeho dědiců. Kniha vy-
šla již v 31 vydáních, naposledy v roce 2017.

V příběhu se několikrát názorně vysvětluje pojem družstvo. V Jed-
notném zemědělském družstvu pracuje dědeček Janouch (ve vepříně) i
babička (v drůbežárně). To bylo později vnímáno jako ideologicky
podbarvené. V roce 1994 byla kniha přepracována a zmínky o družstvu
a družstevním majetku vypuštěny. Říhova dcera, středoškolská učitel-
ka češtiny a francouzštiny Eliška Janovská, to komentovala slovy: „Dě-
lali jsme to v dobrém úmyslu. Tatínek si úpravy přál a některé ještě stihl
udělat za svého života – chtěl, aby jeho knížky byly stále moderní, aby
se četly. A co dnes šestiletým dětem řekne družstvo?“ Později připusti-
la, že některé zásahy byly poplatné euforii porevolučních let.

(Retromagazín)
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Arteterapeutická setkání v Komunitním centru
pro dospívající (12+) a jejich rodiče

Připravujeme podzimní setkání určené rodičům, které oslovují terapeutické možnosti
společně stráveného času se svým dospívajícím dítětem. Rádi bychom vám představili pros-
tředky k pochopení vnitřních procesů a nabídli vám možnost kontaktu s terapeutkami, které
znají způsoby podpory a pomoci dospívajícím lidem. Aktivita bude probíhat v časech
14–17 hodin v seminární místnosti Komunitního centra. Tato odpoledne jsou díky podpoře
NDT Obec přátelská rodině a seniorům 2024 zdarma.

Podzimní výpal
v peci na dřevo

v komunitní zahradě
se uskuteční

11.–12.10.2024
Všichni jsou srdečně zváni!
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Nákup pro dobrou věc
Pečovatelská služba Archa pomáhá seniorům a lidem s po-

stižením na Trhovosvinensku již jedenáct let. Pečovatelky přicháze-
jí za klienty domů a pomáhají jim s oblékáním a při osobní hygieně.
Nyní i vy můžete pomoci organizaci Archa a to tím, že během Akce
Nákup pro dobrou věc nakoupíte v kterémkoliv supermarketu Trefa
vybrané výrobky. Akce bude probíhat od středy 23. října do úterý
19. listopadu 2024, proto se zastavte v Trefě a přispějte tak na dob-
rou věc. Děkujeme. Tereza Umlaufová – Archa

Klub RADOST, aktivity říjen 2024
¢ Každé úterý od 1. října v 8.30 hodin

Relaxace pohybem a hudbou s lektorkou
Petrou Schickovou
Milé dámy, přijďte si zrelaxovat tělo i mysl s pomocí hudby, pohybu
a jemných tanečních pohybů (karimatky nebo podložky s sebou).
Za hezkého počasí můžeme být venku.
Přihlašovat se můžete na tel. 792 372 218
nebo e-mailu seniorklub@archaborovany.cz
Příspěvek 20 Kč

¢ V pondělí 7. října v 17 hodin

Procházka po zříceninách jihočeských hradů - 1. část

Komentovaná prezentace fotografií s Jiřím Cukrem
Společně si postupně představíme všechny hradní zříceniny na úze-
mí Jihočeského kraje (celkem 30 lokalit). V první části se zaměříme
na zříceniny v blízkém okolí Borovan a dále na největší a nejzná-
mější zříceniny na území jižních Čech. Ve druhé přednášce, která se
uskuteční v listopadu, zavítáme na menší a méně známé zříceniny ji-
hočeských hradů.
Příspěvek 20 Kč

¢ V pondělí 14. října v 18 hodin

Terapie pomocí léčivých rostlin
Lektorka Romana Lukášová vám poradí, které léčivé byliny sbírat
na podzim a jaké nám pomohou ke zdraví v zimním období.
Příspěvek 20 Kč

¢ Ve čtvrtek 17. října v 17 hodin

Žijí mezi námi
Nový cyklus setkání se zajímavou osobností našeho regionu tento-
krát se Zdeňkem Valutem. Je to svinenský rodák, spoluzakladatel
trempské osady Suchá Olše (s původním názvem Pivní roura), mi-
lovník pěšího putování. Člověk, který po revoluci spoluzakládal
Občanské fórum v Trhových Svinech, dlouhá léta pracoval jako ta-
jemník trhosvinenské radnice a i dnes se aktivně zajímá o dění ko-
lem sebe.

¢ V pondělí 21. října v 16 hodin

Tvořivé odpoledne s Petrou Šilhanovou
Panáček nebo panenka? Vezměte s sebou vnoučata a upleťte si fi-
gurku jako upomínku hezkých společně prožitých chvil. Vhodné i
pro úplné začátečníky.
Příspěvek 20 Kč

Bližší informace ke všem aktivitám RADOSTI:
www.radostborovany.cz, FB stránce Radost Borovany
nebo telefonním čísle 792 372 218.

Neseďte doma za pecí, přijďte mezi nás!
Hana Doskočilová, Klub Radost

Pečovatelská služba
pomáhá nejen u seniorů doma

Pan Jiří žije sám v chalupě. Děti bydlí daleko a jez-
dí za ním o víkendu. Pán běžné záležitosti zvládá sám.
Protože ale používá hůlku, s nejistotou se sprchuje
(potřebuje oporu) a ze stejného důvodu nemůže vytírat
podlahu, odklízet sníh před domem apod. Omezuje ho

to, není v takové pohodě, v jaké by chtěl být. Cítí nejistotu. Více než rok
využívá dovážku oběda od pečovatelské služby a teď ji oslovil, jestli by
mu nepomohla i s těmito činnostmi.

Pečovatelka mu přislíbila, že od následujícího týdne může s podpo-
rou počítat. Pomoc právě s takovými činnostmi, které již senior sám
dobře doma nezvládá, služba pomáhá.

Pečovatelky, které přicházejí za klienty domů, pomáhají s péčí
o vlastní osobu (podávání jídla a pití, oblékání, přesuny z lůžka…), při
osobní hygieně (včetně holení, výměny inkontinenčních pomůcek,
mytí vlasů na lůžku, stříhání nehtů…). Dále zajišťují dovážky oběda
nebo pomáhají s přípravou jídla (snídaně, svačiny, večeře). Pečovatel-
ky mohou pomoci při nákupu (doprovodit klienta anebo mu nákup do-
nést), s pravidelným úklidem, s praním i žehlením. Služba může klienta
doprovodit anebo dovézt k lékaři, do lékárny, na úřad atp.

Pečovatelka do domácnosti přichází v předem domluvený čas a pří-
mo tam pomáhá s potřebnými činnostmi. V maximální možné míře se
snaží přizpůsobit zvyklostem klienta.

Služba může být pomocnou rukou rodinnému pečovateli anebo na-
opak její přítomnost může znamenat oddech pro něj.

Za poskytnutou péči hradí uživatel 83 korun za 30 minut. Počítá se
pouze čas, který pečovatelka skutečně stráví v domácnosti, nijak se neza-
okrouhluje na celé hodiny apod. Služba funguje v Nových Hradech a okolí
sedm dní v týdnu včetně svátků. K úhradě služby pak seniorovi slouží pří-
spěvek na péči. Pokud jej zatím nepobírá, pomůžeme s žádostí o něj.

Zajímají-li vás bližší informace, chcete se poradit o vaší situaci,
kontaktujte nás. Na telefonním čísle 777 62 09 73 nebo e-mailem:
info@archaborovany.cz.

Více informací najdete také na www.archaborovany.cz
M. Strapková, pečovatelská služba Archa

KOLOBĚH ŽIVOTA
Na počátku všeho je vajíčko. Z vajíčka se vyvine plod a okamžikem

zrození přichází na svět osobnost s jedinečnými rysy, geny, tempera-
mentem. Charakter se teprve socializací („vrůstem do společnosti“) a
výchovou vytříbí. Jedinec, který se z novorozence vyvíjí v kojence,
poté v batole a předškoláka je na startu, vybíhá na svoji cestu životem.
Pro bezpečné a zdravé vykročení do života dítěte je potřeba jisté a stálé
přítomnosti minimálně jedné osoby, zpravidla jí bývá alespoň ze začát-
ku matka. Dítě je na její péči závislé, díky ní získává důvěru v objevo-
vání prvními krůčky tohoto světa. Kruh se otevírá…

Po uběhnutí první třetiny se jedinec stále formuje – hledá svoji cestu
životem, hledá, jak by mohl být prospěšný, jak by se uplatnil ve skupině
svých vrstevníků, hledá sebe.

pokračování na str. 26
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IROP pro základní školy
v MAS Sdružení Růže

Od 1. října 2024 je možné podávat projektové záměry do výzev
IROP na podporu infrastruktury základních škol ve vazbě na odbor-
né učebny a učebny neúplných škol.

Podrobnosti najdete v tabulce níže a aktuálně také vždy na našich
webových stránkách: https://mas.sdruzeniruze.cz/irop

Po zdolání první poloviny trajek-
torie životního maratonu by měl být
z člověka již plnohodnotný člen spo-
lečnosti, který respektuje její pravid-
la, je ekonomicky aktivní, zakládá a
pečuje o svoji rodinu a nad své osobní
blaho staví blaho svých nejbližších.
Když vše jde „přirozeně“, do našeho
běhu nám nevstoupí žádná překážka
(ať už v podobě nemoci, úrazu, ne-
hody, apod.), náš vývoj kulminuje
a poté přirozeně „involuje“ (klesá).
„Když konečně je náš charakter do-
tvořen, začínají nás bohužel naše síly opouštět.“ (J. G. Seume). Pomalu
nám ubývá energie, jsme unaveni…do kopečku k onomu pomyslnému
cíli „vbíháme“ s bolavými klouby, slabým srdíčkem a s o mnoho méně
neurony, než byly v našem mozku na onom startu. Mládí nekoupíš –
stáří neprodáš. Je tu však jedna devíza, kterou mládí postrádá a kterou
disponuje jen člověk, který mnohé prožil a musel přeskakovat nemálo
překážet – moudrost.

Některým lidem mimo obor může přijít naše práce pečovatelek de-
presivní, jsme v každodenním kontaktu s těmi, kteří jsou ve finální fázi
životního maratonu se všemi jeho bolestivými „puchýři“, který tento
běh přinesl, s opětovnou závislostí na péči druhé osoby. Je to však při-
rozené a není vůbec samozřejmé dojít až na tento životní Everest. Mno-
zí lidé toto štěstí nemají a spadnou ve třetině, polovině výšlapu. Buďme
na sebe opatrní. Na vrcholu hodně fičí, ale ať každý z nás vyšlápne co
nejvýš a kruh se přirozeně uzavře…

Ing. Lenka Rodějová,
koordinátorka pečovatelské služby
Ledax o.p.s.- středisko Trhové Sviny
Nábř. Svat. Čecha 1055, 374 01 Trhové Sviny
+420 725 342 656
lenka.rodejova@ledax.czwww.ledax.cz

pokračování ze str. 25
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Závěr roku 2024 v myslivecko-ochranářském
spolku Cech sv. Huberta, z.s.

Vážení čtenáři Novohradského zpravoda-
je, blíží se závěr roku, který je pro myslivce
hlavní loveckou sezonou. Probíhají hony na
kachny a bažanty, pochopitelně uměle odcho-
vané, vrcholí lov naší velké spárkaté zvěře.
V září a začátkem října zvěře samčí jelení,
v říjnu dančí, v listopadu a prosinci mufloní a
dokonce i zvěře kamzičí, která žije v Jesení-
kách. Od září je pochopitelně plněn i plán
lovu holé, tedy samčí zvěře srnčí, jelení,
dančí a po celý rok, vyjma doby vedení selat
i zvěře černé, tedy prasat divokých. Drobná
zvěř, tedy zajíci, králíci, kachny, bažanti ani
koroptve se již v podstatě neloví, neboť je
tato zvěř vlivem intenzivního zemědělství a
rybníkářství v podstatě vyhubená. Týká se to
koroptve, zbytkové populace zaječí zvěře
mají „silná“ a slabší období reprodukce a
divoké kachny jen stěží hledají vhodné
podmínky pro vyvedení mláďat a jejich od-
chování do dospělého věku. Uměle odcho-
vané a vypuštěné kachny tomuto stavu pak
nepomáhají vůbec. Myslivost není ovšem je-
nom lov a chov, ale i práce v honitbě, propa-
gace a šíření dobrého jména poctivých
myslivců mezi laickou veřejností! I proto si
vás všechny dovolíme pozvat na závěrečné
dvě akce, na kterých se bude náš spolek pre-
zentovat.

První akcí je Lesnický den na zámku Ohra-
da u Hluboké nad Vltavou dne 4. a 5. 10. 2024,
kam jsme byli opětovně pozváni ředitelem
muzea Ing. Václavem Kinským. Jak název na-
povídá, den bude věnovaný lesům a hospoda-
ření v nich.

Náš stánek bude opět propagovat unikát,
tedy českou myslivost, myslivce, jako hospo-
dáře v krajině, chovatele a lovce zvěře, mys-
liveckou kynologii i myslivecké střelectví
včetně ochrany přírody a současnou proble-
matiku, především snahu o přijetí špatné
novely zákona o myslivosti či problematiku
spočívající v přísné ochraně vybraných druhů
na úkor druhů ostatních, což zapříčiňuje vý-
raznou nerovnováhu v přírodě a populacích
různých druhů naší fauny.

V pátek 4. 10. je program určen pro ško-
ly a v sobotu 5.10. pro širokou veřejnost.
Součástí soboty budou i závody dřevorubců
ve dvoučlenných týmech, kde bude náš spo-
lek obhajovat nejméně loňské druhé místo,
kterého dosáhl Tomáš Dorotovič a Martin
Brychta.

Poslední akcí, kterou náš spolek pořádá,
respektive letos spolupořádá, je Svatohubert-
ská slavnost, která bude součástí Podzimních
hradních slavností na Státním hradě Nové Hra-
dy, kterou organizuje kolega myslivec, správ-
ce hradu pan Mgr. Jan Smolík. Naše akce se
uskuteční dne 26. 10. 2024 od 10.00 hodin za-

hájením na státním hradě. Po úvodním progra-
mu se přesuneme do našeho kostela sv. Petra
a Pavla, kde začíná v 11.00 hodin naše Svato-
hubertská mše, kterou bude sloužit pan páter
Radoslav Šedivý. Na mši se představí profe-
sionální trubači, kteří zde odehrají myslivec-
ké písně a signály. Mše bude rovněž zpívaná.
Jak je dobrým zvykem, mše se účastní každý
správný a pravodatný myslivec, který v koste-
le vzpomene našeho patrona sv. Huberta, po-
děkuje za vše, co mu sv. Hubert a naše příroda
dává, vzpomene na kamarády myslivce, kteří
již nejsou mezi námi a za zvuku loveckých
fanfár okusí krásnou českou kulturní a umě-
leckou myslivost. Mše je vhodná jak pro věří-
cí, tak i ateistickou veřejnost, neboť se skutečně

jedná o nezapomenutelný zážitek v našem krás-
ném kostele.

Po mši se vrátíme na státní hrad, kde
bude probíhat další program, kdy se můžete
potkat s hrabětem Františkem Ferdinandem
d´Este, shlédnout ukázku vábení divoké
zvěře, ukázku loveckých psů s výkladem,
zažít loveckou hudbu nebo se účastnit pro-
hlídky státního hradu. Jak vidíte, program je
pestrý a já jsem moc rád, že jsme se opět po
roční pauze domluvili s panem Smolíkem na
spolupráci.

Myslivecký spolek Cech sv. Huberta, z.s.
se těší na shledanou a všem slušným návštěv-
níkům naší přírody přejeme krásný podzim.
Za CSH, z.s., Martin Brychta, předseda spolku
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Mobilní kadeřnice Eliška
Na Nových Hradech a okolí jako jsou Třeboň, Chlum u Třeboně,

České Velenice či Suchdol nad Lužnicí, se objevila nová služba, která
si rychle získává oblibu hlavně mezi staršími lidmi s omezenou pohyb-
livostí a mezi těmi, kteří jsou časově velmi vytíženi. Mobilní kadeřnice
Eliška přináší revoluční řešení pro ty, kteří nemohou nebo nechtějí nav-
štěvovat klasické kadeřnictví. S veškerým potřebným vybavením při-
jíždí až k domovu klienta, což přináší nejen pohodlí, ale i osobní
přístup.

Cení si jí převážně starší generace a to ne jen díky tomu, že ke kadeř-
nici nemusí cestovat, což je pro ně často náročné a někdy až nemožné,
ale i pro osobní kontakt, kterého mají ve stáří už jen velmi málo.

,,Nejvíce zahřeje u srdce, když se podívají do zrcadla a jsou se sebou
opět spokojeni. Často si totiž myslí, že už na nich nezáleží a to mi přijde
smutné“ říká Eliška, která službu založila, má za sebou bohaté zkuše-
nosti v oboru a rozhodla se je využít pro pomoc těm, kteří to nejvíce
potřebují.

Těmi jsou ale, krom seniorů i například maminky na mateřské dovo-
lené, pro které je složité sehnat hlídání a jejich děti tak nemusí čekat
v salonech, nebo časově vytížení jedinci, kteří místo cestování a čekání
v salonu svůj čas využijí k řešení pro ně důležitějších záležitostí.

Její služby jsou ceněny zejména pro flexibilitu, kvalitu a schopnost
přizpůsobit se individuálním potřebám každého klienta. Kromě stan-
dardních kadeřnických služeb nabízí také poradenství v oblasti úpravy
vlasů a jejich péče.

Mobilní kadeřnice Eliška se pohybuje v rozsáhlé oblasti srdce
jižních Čech. Její region zahrnuje 35 obcí a měst a je důležité rezervace
správně organizovat. „Velmi mi záleží na včasných příjezdech a přívě-
tivých cenách, tak aby si mé služby mohl dovolit opravdu každý.“

Z tohoto důvodu je oblast rozdělena do 5 hlavních částí z čehož
každé části náleží jeden den v pracovním týdnu. Na Nových Hradech a
přilehlých oblastech kadeřnice vykonává své služby pravidelně každou
středu.

Velkým plusem je i možnost objednání služeb online, což umožňuje
klientům snadno a rychle si rezervovat čas, který jim nejlépe vyhovuje.
Tato moderní a uživatelsky přívětivá objednávková platforma je pří-
stupná 24 hodin denně, 7 dní v týdnu, a zahrnuje i přehledný systém pro
sledování a správu rezervací. Kontaktovat jí můžete i telefonicky na
čísle 777 403 330.

Služba mobilní kadeřnice Eliška je příkladem toho, jak inovativní
myšlenky a podnikatelský duch mohou pozitivně ovlivnit životy lidí a
přinést jim komfort a kvalitu služeb přímo do domova. Je to krok vpřed
v oblasti osobní péče a ukázka toho, že i v malých obcích může dojít
k velkým změnám, které mají pozitivní dopad na celou komunitu.

II. kolo Krajského poháru v karate 8.9.2024 v České Krumlově
Alice Vanišová zvítězila v disciplíně kata

V neděli 8.9.2024 se ve sportovní hale v Českém Krumlově ode-
hrálo druhé kolo Krajského poháru Jihočeského svazu karate České-
ho svazu karate z.s. Akce přilákala přes 120 závodníků z dvanácti
oddílů, kteří se utkali o cenné tituly.

V disciplíně kata – souborná cvičení přesně předepsaných
technik, kde soutěžící demonstruje obranu a protiútoky proti
imaginárním útočníkům v postojích provádí kopy, údery a kry-

ty, které jsou hodnoceny podle technické přesnosti závodníka.
V kategorii mladší žákyně zvítězila Alice Vanišová v soutěži
Krajský pohár talentované mládeže, který byl součástí závod-
ního dne.

Gratuluji naší závodnici ke skvělému výsledku. Děkujeme také
trenérům a rodičům za jejich neocenitelnou podporu a vedení.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

Alice cvičí kata Heian Shodan Alice Vanišová zvítězila v disciplíně kata mladší žákyně
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POZVÁNKY Z OKOLÍ
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Akce hotelu Máj
a restaurace Pod Zámeckým

u Hospodský kvíz
¡ Každý čtvrtek v 19.00 hod. v restauraci Pod Zámeckým

u Hardrockové koncerty kapel Sarah a Kraken
¡ V sobotu 12.10. od 20.00 hod. v hotelu Máj

u Halloween párty
¡ V sobotu 2.11. v hotelu Máj
¡ 16.00 hod. dětská kostýmová párty s Tlapkovou patrolou
¡ 20.00 hod. Dj a moderátor Jirka Ježek
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Příprava stolního kalendáře
města Nové Hrady pro rok 2024

Vážení pořadatelé kulturních, vzdělávacích, sportovních
a jiných akcí pro veřejnost,

v první řadě bychom Vám chtěli poděkovat za spolupráci v před-
chozích letech. Opět po roce Vás oslovujeme k součinnosti na tvor-
bě novohradského stolního kalendáře na rok 2025. Zašlete nám do
31.10.2024 svoje podklady k plánovaným akcím: název akce, da-
tum, místo, jméno pořadatele a fotografie z Vašich letošních
akcí (ne starší nebo ilustrační) v kvalitním rozlišení. Fotografie
zašlete nejlépe přes www.uschovna.cz nebo osobně doneste na
přenosném nosiči.

Dále prosíme o kontrolu a případnou aktualizaci kontaktů ve
stolním kalendáři.

Veškeré výše zmíněné informace zašlete na vlnatav@novehrady.cz.
Případné dotazy na tel.: 603 881 968, V. Vlnatá
Děkujeme za spolupráci. KIC N. Hrady

UZÁVĚRKA
dalšího vydání

Novohradského zpravodaje
je 19. řijna 2024

Své příspěvky můžete zasílat
na adresu: kic@novehrady.cz
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